


Ob koncu leta vas spet pozdravljamo in se vam zahvaljujemo za vaše zvesto 
prebiranje lokalnih informacij. 
 

Pravkar se zaključuje prvo leto mandata tako občinskega kot krajevnega vodstva, kar 
pomeni, da sta obe nekoliko drugače zastavili smer razvoja in da seveda 
dokončujeta tudi prejšnja leta začete projekte. 
 

Mestna občina Kranj je tako v letošnjem letu imela 11 sej svojega sveta, svet 
Krajevne skupnosti Zlato polje pa štiri redne seje ter dve izredni. Na slednjih je 
obravnaval teme, ki so za pravno osebo javnega prava dolžnost (proračun, redno 
delovanje KS ipd),  in predloge članov sveta in krajanov, ki so nam jih ti posredovali 
ob uradnih urah KS. 
 

Svet KS je vse predloge posredoval naprej ustreznim uradom občine ali pa je 
predsednik sveta KS Gorazd Copek v neposrednem stiku z občinskim vodstvom 
urejal posamezne zadeve. 
 

Sredi vročega avgusta se je svet KS srečal s podžupanom Robertom Nograškom, 
zadolženim za sodelovanje s krajevnimi skupnostmi in tam izpostavil probleme, ki 
nas tarejo že dolga leta. 
 

To so zlasti problemi s pomanjkanjem parkirnih mest za stanovalce, saj jih 
uporabljajo tudi ljudje, ki delajo v mestu ali celo kje drugje in puščajo vozila na 
brezplačnih parkiriščih v soseskah čim bliže svojemu delovnemu mestu ali avtobusni 
postaji. To so tudi uporabniki šolskih in zdravstvenih zavodov, ki jih pri nas ni malo. Z 
Mestno občino Kranj je tako dogovorjeno in pravkar sprejeti odlok je to tudi potrdil, 
da se v prihodnjem letu začno izdajati dovolilnice stanovalcem, najprej na 
Gosposvetski 11 - 19, v nadaljevanju pa postopno tudi drugim predelom na območju 
KS. Dovolilnice bodo omogočale dolgotrajno parkiranje, kratkotrajno za razne 
obiskovalce pa bo tudi omogočeno. Seveda glede na število vozil v lasti stanovalcev 
nikoli ne bo dovolj parkirnih mest, vendar se bodo vsaj zmanjšali pritiski gostujočih 
vozil, ki so parkirali po osem in več ur. Več si lahko preberete v nadaljevanju v 
nagovoru našega predsednika. 
 

Mestna občina Kranj je letos v zaključni fazi urejanja Koroške ceste med krožiščem 
pri Gorenjski banki in križiščem s Kidričevo, kjer so ta mesec zasadili drevored 
stebrastih gabrov (Carpinus betulus 'Fastigiata'), vmes so zasadili tudi različne 
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grmovnice. Ti gabri rastejo do 20 m v višino in največ 5 m v širino, ko se bodo 
razrasli, bo to lep drevored. Nadomestili so stare  črne topole (Populus nigra 'Italica' 
oziroma jagned, laški topol) ki so v preteklem desetletju padli zaradi varnostnih 
razlogov. 
 

Nekateri krajani so imeli 
pripombe na umestitev klopi 
nasproti trgovine z 
avtomobilskimi deli v starem 
avtoservisu Pintar, češ da 
stegneš noge na kolesarsko 
stezo, pri čemer imajo kar prav, 
pa tudi Petrolova črpalka je za 
poletne žurerje malo preblizu, in 
utegne to bližnje stanovalce 
motiti, kakor jih je že pred 
desetletjem, ko so eno klopco 
prav zaradi tega odstranili. O 
tem smo obvestili pristojne na 
občini, poskušali bomo 
dogovoriti, da se klopci prestavi 
na kako primernejše mesto. 

 

Krajevna skupnost je letos začela z aktivnostmi, ki so v celoti namenjene vam, 
krajanom naše krajevne skupnosti, predvsem vašemu zdravju in dobremu počutju. 
Jeseni smo tako organizirali kar tri zdravstvene preglede - krvni sladkor in tlak ste si 
lahko izmerili v oktobru, v novembru kostno gostoto in v decembru spet pregled 
vrednosti v krvi - tokrat tudi holesterola. Zadnja dva pregleda sta bila kar dobro 
obiskana.  Predlagamo, da spremljate  našo spletno stran in oglasno desko, kjer 
bomo objavljali obvestila o podobnih akcijah. 
 

19. decembra se je pri nas ustavil tudi dedek Mraz in s svojima prijateljicama 
pozdravil malčke s pravljico in skromnimi darilci. 
 

Za naslednje leto bomo vsak mesec pripravili eno predavanje o zdravem življenjskem 
slogu in ob primernem interesu tudi organizirali primerne športne aktivnosti za naše 
krajane. Več o tem si preberite v nadaljevanju. 
 

Še naprej bomo vsak prvi delovni torek v mesecu od 17h do 18h v tajništvu KS 
na razpolago krajanom za predloge in pobude, vprašanja in druge krajanom 
prijazne dejavnosti.  

(ZK) 
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Pisne predloge in vprašanja spremljamo na e-naslovu kszpkr@gmail.com, 
kako nujno  zadevo pa lahko sporočite tudi na tel. 04 2011 972.   
Vsem, ki ste se oglasili na KS tako ali drugače, se zahvaljujemo za 
angažiranost, prav tako vsem, ki ste pomagali pri obveščanju stanovalcev o 
posameznih dejavnostih. K temu vabimo še kakega prostovoljca – saj drži, če 
nas je več, je delo hitreje opravljeno!      

(tajnica KS) 
 

Čas hitro teče in za nami je že 
dobro leto v sestavi novega 
sveta krajevne skupnosti in nove 
občinske oblasti. 
 

Za svetnike naše krajevne 
skupnosti je pomembno, kako 
vidite naše delo, koliko ste z njim 
zadovoljni in predvsem izpol-
njevanje naših obljub in ciljev, ki 
smo si jih zadali v tem mandatu. 
Nekaj rezultatov naših aktivnosti 
se lahko opazi v vsakodnevnem 
življenju, nekatere aktivnosti pa 
so na prvi pogled skrite, a 
vseeno potekajo v zadovoljstvo 
naših krajanov.  
Nekaj rezultatov je že vidnih v   
našem okolju. 

 
1. Pred poletjem smo pisali, da pogovori z občinsko upravo nakazujejo, da bi še 

v letu 2019 dobili prvo modro cono v našem naselju, ki bi zajela območje 
blokov Gosposvetska c. 11-19. 
Na občini so se postopki nekoliko zavlekli, a kljub temu vam z velikim 
veseljem sporočamo, da je bil na novembrski seji mestnega sveta sprejet 
Odlok o pravilih cestnega prometa Mestni občini Kranj (UL RS 73/19), ki 
uveljavlja tudi spremembo parkirnega režima oziroma cone na Zlatem polju, iz 
cone 3 smo bili  premeščeni v cono 2. S tem je izpolnjen pogoj, da se uvedba 
modrih con v našem naselju lahko začne, za drugo polovico februarja 
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oziroma v marcu 2020 pa nam je bilo s strani občinske uprave obljubljeno, da 
se bo ta prva modra cona lahko uvedla. O tem govori Odredba o določitvi 
območij parkiranja, taks in cen parkirnin, ki naj bi jo mestni svet potrdil na 
decembrski seji. Upamo, da se bodo tokrat terminsko vsi držali 
dogovorjenega in bo končno stekel postopek, ki bo dolgoročno začel urejati 
problematiko parkiranja v naši KS. 
 

Ko bo uvedena prva modra cona, bomo z našimi aktivnostmi za uvedbo na 
ostalih območjih v krajevni skupnosti seveda takoj nadaljevali.  
 

2. Ena največjih pridobitev v tem trenutku pa bodo dodatna parkirišča na 
področju odstranjene stare kotlovnice v bližini osnovne šole France Prešeren. 
Na tem področju so na osnovi naših aktivnosti in ob pogovorih mestne 
uprave na Ministrstvu za zdravje končno uspeli skleniti dogovor, po katerem 
Ministrstvo za zdravje kot lastnik odstopi zemljišče v uporabo Mestni občini 
Kranj, Komunala pa je že začela z aktivnostmi za ureditev terena in pripravo 
vsega potrebnega za vzpostavitev parkirišča. Okoli 30 mest bo na voljo 
zaposlenim v kranjski porodnišnici, ostalih cca 55 pa obiskovalcem, 
zaposlenim… 
 

ZAVZEMAMO SE ZA TO,  DA UVAJANJE  MODRI H CON I N ZAGOT AVLJANJE 
DODATNI H PARKIRI ŠČ  POTEKAT A I ST OČASNO,  SAJ  V  NASPROT NEM VSE,  
K I  PARKI RI ŠČA V BLI Ž INI  POT REB UJEJO,  SAMO PREUSMERJAMO NA 
DRUGE LOKACI JE  PO NASELJU.  

 

3. Zelo pomemben je tudi na novembrski seji sprejet odlok, ki določa 
vzpostavitev parkirišča Park and Ride (parkiraj in se odpelji /z avtobusom ali s 
kolesom/), kar pomeni, da bo ob Koroški med križiščem z obvoznico in 
Kidričevo in uvozom k Lidlu na Zlatem polju zgrajeno novo parkirišče. Le-to 
bo opremljeno z izposojo koles (K'r s Kolesom), novim avtobusnim 
postajališčem … Skratka, parkirišče bo v pretežni meri namenjeno ljudem, ki 
prihajajo na delo v Kranj, pot s parkirišča pa bodo lahko nadaljevali peš, s 
kolesom, avtobusom … S tem se uresničuje TUS – trajnostna urbana 
strategija Mestne občine Kranj, ki je bila sprejeta pred nekaj leti - 2015. To 
parkirišče na vhodu v Kranj bo dobro izhodišče za dnevne migrante, s tem pa 
bo tudi zmanjšana potreba po iskanju parkirišča med bloki Zlatega polja. 
 

4.  V zadnjem obdobju so nam lepo uredili tudi nov drevored ob Koroški cest, v 
naslednjem letu pa pričakujemo zaključek tudi na izteku nasproti Petrolovega 
objekta. 
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ZA DOBRO POČUT JE  I N  DRUŽENJE  NAŠI H SOKRAJANOV PA Z 
NASLEDNJI M LET OM UVAJAMO ŠPO RTNE IN  I ZOBRAŽEVALNE 
AKT I VNOSTI ,  NA KATERE VAS BOMO VABIL I  IN  J I H  OB VAŠEM INTERESU 
SKUPAJ  Z  VAMI T UDI  OBLI KOVALI .  

 

Tako smo za vas že pripravili: 
 

- PPRREEDDAAVVAANNJJAA  ZZAA  ZZDDRRAAVV  ŽŽIIVVLLJJEENNJJSSKKII  SSLLOOGG  
Januar, februar in marec 2020, vsak mesec eno predavanje o reševanju 
zdravstvenih problemov,  npr. kako samo poskrbite, da prehlad ne preraste v 
resnejšo zdravstveno težavo, kako poskrbeti za vitalnost sklepov ter kako se 
rešiti nadležne zgage in ostalih želodčnih težav. Naslednjo stran si lahko 
izrežete in shranite kot opomnik. Pred samimi dogodki se boste lahko še 
dodatno informirali tudi na naši oglasni deski in spletni strani.  
Predavanja so namenjena vsem, ki želijo sami storiti več za svoje zdravje in 
zdrav življenjski slog. Predavateljica je izkušena in verjetno dobro poznana že 
marsikomu med vami, še posebej tistim, ki v lekarnah, trgovinah z zdravo in 
naravno prehrano vzamete mesečni brezplačnik – SKUPAJ ZA ZDRAVJE 
ČLOVEKA IN NARAVE. 

PPrreeddaavvaannjjaa  ooddpprrtteeggaa  ttiippaa  ssoo  bbrreezzppllaaččnnaa,,  ssttrrooššeekk  ppookkrriijjee  kkrraajjeevvnnaa  sskkuuppnnoosstt,,  
tako da pričakujemo velik obisk. 

 

- ŠŠPPOORRTTNNOO  UUDDEEJJSSTTVVOOVVAANNJJEE  
Za enkrat predlagamo mali nogomet, šah in skupna kolesarjenja. Ker ne 
vemo, kakšen je interes, smo se odločili, da vas takole, preko glasila 
pozovemo, da se nam javite na naš e-naslov oziroma pošljete SMS na 
telefonsko številko  Marka Petrića  in napišete, katera dejavnost vas zanima in 
morda še, koliko ste stari.  
Spomladi bomo glede na izkazan interes razpisali določene aktivnosti. 
Menimo, da je zdrav življenjski slog izrednega pomena za vse nas, tovrstno 
druženje pa k dobremu počutju tudi zelo pripomore. Včasih potrebujemo 
razlog, da se odpravimo od doma, kadar pa vemo, da bo prijetna tudi družba, 
pa je vse skupaj še toliko bolj privlačno. 
 

GORAZD Copek 
 predsednik sveta Krajevne skupnosti Zlato polje 
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Predavanja o naravnih načinih zdravljenja 
 

V dvorani KS ZLATO POLJE bomo ponudili prostor za predavanja, zanimiva za skoraj 
slehernega krajana in krajanko.  
Predavala bo: Adriana Dolinar, dr. vet. med., Združenje za obuditev celostnega človeka, 
predavateljica v projektu »Skupaj za zdravje človeka in narave« ter soavtorica številnih 
knjig na temo naravnih rešitev za ohranjanje zdravja. 
Organizator je: Združenje za obuditev celostnega človeka in KS Zlato polje 
 

ZZAAKKAAJJ  NNAAVVAADDNNII  PPRREEHHLLAADD  PPRREEPPOOGGOOSSTTOO  VVOODDII  VV  RREESSNNEE  TTEEŽŽAAVVEE??  
ČČeettrrtteekk,,  2233..  jjaannuuaarr  22002200  oobb  1188..0000  uurrii  
Prehladi niso velika zdravstvena težava… vsaj ne, dokler jih ne zapletemo! Če ste tudi vi 
prepričani, da se prehlada ne da »zdraviti« brez sredstev za zaviranje kašlja, vročine, … 
ste na dobri poti, da se ta razvije v angino, bronhitis, … kjer brez antibiotikov ne gre. To 
pa ni najhuje, kajti začaran krog težav se zdaj šele začne. Zgaga, zaprtje, diareja, 
glivična vnetja, slabokrvnost, kronična utrujenost, razdražljivost, depresija, demenca, 
revma, … Dobra novica je, da se tem težava lahko izognemo, če le vemo kako se 
navadnega prehlada in ostalih težav z dihali lahko lotimo učinkovito, na celosten in 
naraven način. – VVSSTTOOPP  PPRROOSSTT!! 
 

ŠŠKKRRIIPPLLJJEETTEE??  KKAAKKOO  PPOOSSKKRRBBEETTII  ZZAA  VVIITTAALLNNOOSSTT  SSKKLLEEPPOOVV??  
ČČeettrrtteekk,,  2200..  ffeebbrruuaarr  22002200  oobb  1188..0000  uurrii  
Pomembnosti sklepov se večinoma zavedamo šele, ko kateri zaboli in postane ovira! 
Ali se takrat znamo zavestno ustaviti in dojeti, kaj je težave povzročilo, in jih odpraviti na 
celosten in naraven način? Ali bomo raje ignorirali opozorilno »rdečo lučko« in pod 
balzamom protibolečinskih pripravkov vozili v nadaljnji propad sklepov z vsemi 
posledicami? Vabljeni na predavanje »Kako pravočasno in celostno poskrbeti za 
ohranjanje vitalnosti sklepov in kako že nastale težave s sklepi obvladovati na naraven 
način«. –  VVSSTTOOPP  PPRROOSSTT!! 
 

KKOONNEECC  ZZGGAAGGEE  IINN  OOSSTTAALLIIHH  ŽŽEELLOODDČČNNIIHH  TTEEŽŽAAVV  
TToorreekk,,  3311..  mmaarreecc  22002200  oobb  1188..0000  uurrii  
Ste tudi vi prepričani, da je vzrok zgage in večine želodčnih težav presežek izločanja 
želodčne kisline? Če to drži, kako je potem mogoče, da ima le 10 % ljudi z želodčnimi 
težavami presežek želodčne kisline? Ali veste, da vsesplošno gašenje želodčnih težav z 
nevtralizatorji ali zaviralci solne kisline dolgoročno ne pomaga, še več, ali veste, da 
lahko povzroči celo nastanek resnih težav kot so slabokrvnost, osteoporoza, povečana 
dovzetnost za infekcije in parazitarne invazije? Vabljeni, da spoznate najpogostejše 
zmote v ugotavljanju in odpravljanju želodčnih težav in se tako izognite vsesplošnemu 
pešanju zdravja. Želodec namreč nima le vloge prebave hrane, temveč je od njega 
odvisno zdravje celotnega telesa. – VVSSTTOOPP  PPRROOSSTT!! 
 

IIZZRREEŽŽIITTEE,,  DDAA  NNEE  PPOOZZAABBIITTEE!!  
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Na Zlatem polju v Kranju v teh dneh še več dreves 
  

NNaa  ZZllaatteemm  ppoolljjuu  vv  KKrraannjjuu  jjee  ppooddjjeettjjee  FFlloorraa  SSppoorrtt,,  kkii  sskkrrbbii  zzaa  mmeessttnnee  zzeelleenniiccee,,  uurreejjaalloo  
ookkoolliiccoo  nnaa  tteemm  oobbmmooččjjuu..  Zasadili so drevored ob Koroški cesti, kjer je nova 
kolesarska pot, obenem so ozelenili cestni otok (pri bencinskem servisu) ter, zaradi 
poškodovanosti, odstranili štore treh že požaganih dreves.  Drevored novih dreves in 
grmovnic bo tako zelena zvočna zaščita med cesto in stanovanjskimi objekti. 
  
  
  
  
  
  
  
  
  

  
Park dr. Janeza Bleiweisa 
 

SSvveett  MMeessttnnee  oobbččiinnee  KKrraannjj  jjee  ppoottrrddiill  ppooiimmeennoovvaannjjee  ppaarrkkaa  ppoo  KKrraannjjččaannuu  ddrr..  JJaanneezzuu  
BBlleeiiwweeiissuu,,  kkii  jjee  bbiill  oossrreeddnnjjaa  ffiigguurraa  sslloovveennsskkeeggaa  nnaarrooddaa  vv  1199..  ssttoolleettjjuu  zz  iizzjjeemmnniimmii  
zzaasslluuggaammii  zzaa  oobbssttoojj  nnaaššeeggaa  jjeezziikkaa  iinn  nnaarrooddaa..  Delo dr. Janeza Bleiweisa, bil je 
zdravnik in porodničar, se močno prepleta z namembnostjo objektov v neposredni 
bližini parka, zato je lokacija parka ob Bleiweisovi cesti, med stavbo kranjske enote 
Nacionalnega inštituta za javno zdravje (NIJZ) in zemljiščem ob bivšem vrtcu za 
avtobusno postajo, zelo smiselna. Z novim parkom na trenutno zanemarjenem in 
zapuščenem območju, nedostopnem javnosti, bodo pešci in kolesarji pridobili nove 
površine, ki bodo predstavljale krajšo, udobno, privlačno in predvsem varno 
povezavo do zdravstvenih objektov. V Kranju primanjkuje ustreznih parkovnih površin 
glede na število prebivalcev. Novo urejeni park bo predstavljal po površini največji 
park v mestu. Kranj bo s tem pridobil nov urejen javni prostor v bližini starega 
mestnega jedra. 
 

Novih osemdeset parkirnih mest 
 

Prioritetno v pričetku naslednjega leta v sodelovanju z Bolnišnico za ginekologijo in 
porodništvo Kranj načrtujemo ureditev dodatnih 80 parkirnih mest nasproti Zdr. doma 
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na območju porušene kotlovnice, ki je že makadamsko utrjeno. S tem bomo omilili 
pritiske, ki ga na tem območju predstavljajo obiskovalci in uslužbenci zdravstvenih 
ustanov. Za omilitev problematike parkiranja načrtujemo tudi vzpostavitev novih peš 
in kolesarskih poti preko novo urejenega parka ob Bleiweisovi cesti, preko katere 
bodo imeli obiskovalci olajšan dostop do zdravstvenega doma in bolnišnice. 
 

Še najmanj šestdeset parkirnih mest in dve novi 
avtobusni postaji 
 

MMeessttnnaa  oobbččiinnaa  KKrraannjj  nnaaččrrttuujjee  iizzvveeddbboo  pprrvveeggaa  ssiisstteemmaa  PP++RR  vv  KKrraannjjuu.. Ta bo prav na 
Zlatem polju. P+R Zlato polje ob Koroški cesti v bližini Lidla proti središču mesta, bo 
nudil novih 60 parkirnih mest in dve avtobusni postajališči za večjo mobilnost 
tukajšnjega prebivalstva in uporabnikov parkirišča. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
V Kranju dobro v srcu mislimo 
 

LLeettooššnnjjii  PPrreeššeerrnnii  ddeecceemmbbeerr  bboo  zz  ddoobbrrooddeellnniimmii  aakkcciijjaammii  nnaaggoovvaarrjjaall  lljjuuddsskkoo  ddoobbrroottoo..  VV  
ppoommoočč  ssoocciiaallnnoo  ššiibbkkiimm  oobbččaannoomm  ppootteekkaa  ddoobbrrooddeellnnaa  kkaammppaannjjaa  »»VV  KKrraannjjuu  ddoobbrroo  vv  
ssrrccuu  mmiisslliimmoo««,,  vv  sskkllooppuu  KKrraannsskkee  kkuuhhnnee.. Za dober namen ste decembrske sobote 
vabljeni v stari Kranj, ko znani Kranjčani pripravljajo različne jedi, prispevki od nakupa 
pa bodo šli v dobrodelne namene. Uradna podelitev zbranega denarja bo na dan 
Županovega koncerta (27. 12. med 17. in 19. uro). 
Humanitarna sredstva lahko prispevate tudi na TRR Društva prijateljev mladine Kranj 
SI56 6100 0000 5487 540 s sklicem 00 500-21112019 (odprt je pri Delavski hranilnici) 
ali z SMS-donacijo na številko 1919 s ključnima besedama Kranj1 in Kranj5. Pri 
organizaciji dobrodelne akcije moči združujejo Mestna občina Kranj, Zavod za 
turizem in kulturo Kranj, Društvo prijateljev mladine Kranj, Društvo upokojencev Kranj, 
Center za socialno delo Kranj ter tri kranjske osnovne šole. 
 

Komuniciranje MOK 
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Že vsaj štiri leta je minilo, odkar 
smo na šoli menjali stare mize, 
stole ter nekaj računalnikov, a 
šele v tem letu so ti predmeti 
prišli do novih uporabnikov. 
Prvotno smo želeli predmete 
poslati v šolo v afriško državo 
Gvinejo Bissau, a se je vse 
skupaj zapletlo s prevozom in 
dokumenti. Po naključju smo 
izvedeli, da kapitan Miro Hafner 
organizira zbiralno akcijo, s 
katero je v dveh dneh zapolnil 
zabojnik z različnimi predmeti, 
ki so bili namenjeni v sirotišnico 
v mestu Freetown v Sierra 
Leone. S to pošiljko so tudi naši 
predmeti prišli v prave roke in 
bodo zagotovo služili še kar 
dolgo. 
Kapitan Miro Hafner je pred 
desetimi leti samoiniciativno 
pomagal ustanoviti organizacijo 

YHA - Young Hopes Africa - Mladi upi Afrike, kjer skrbi za več kot 250 otrok sirot, 
starih od 2 do 13 let. Kot je zapisal gospod Hafner, ljudje radi pomagamo in pomoči, 
ki prihaja v Afriko, je veliko, a žal se ta pomoč na svoji poti nemalokrat pogubi v rokah 
brezsrčnežev, ki od tega potem kujejo dobiček. Prav zaradi tega smo prešernovci še 
toliko bolj zadovoljni, da nam je ta čezoceanski podvig uspel.   
Verjamemo, da smo s svojim delovanjem prispevali vsaj nekaj skromnega k boljšemu 
življenju vseh. Kaplja v morju, bi kdo rekel, a kot pravi kapitan Hafner: "Iz česa so 
sestavljeni širni oceani? Iz samih kapelj!" 
 

Tanja Müller 
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 Ranya Waleed Mugalli Zorman je učenka 
7. č razreda OŠ Franceta Prešerna in je 
otroška ambasadorka Unicefa v Sloveniji 
ter predstavnica mreže nevladnih 
organizacij Eurochild, ki se ukvarja s 
pravicami otrok. 
V preteklem šolskem letu je na Prešernovi 
šoli organizirala dobrodelno akcijo Unicefa 
Cent na cent. Vsem razredom na šoli je 
predstavila Jemen, kjer je tudi sama živela 
pred vojno, in težke razmere, v katerih živijo 
njeni vrstniki zaradi spopadov in hudega 
pomanjkanja. Sošolce je nato pozvala k 
zbiranju kovancev, da bi podhranjenim 
jemenskim otrokom lahko priskrbeli 
terapevtsko hrano; prešernovci so na njeno 
pobudo prispevali kar 842 evrov.  

Ko je ravnatelj učiteljski zbor povprašal, katerega otroka na šoli bi lahko izpostavili 
zaradi pomoči drugim, se je od vsepovsod zaslišalo: Ranyo. Srčno, prijazno, vedno 
nasmejano deklico poznajo vsi na šoli, saj pomaga na vseh "frontah" - sovrstnikom in 
tudi učiteljem. S svojo toplino in izjemno energijo ruši predsodke in ograje, ki jih po 
svetu tako zagnano postavljamo predvsem odrasli. 

  

 

Na šoli smo obudili pohodništvo – lani so v hribe začeli hoditi na predmetni stopnji, 
letos pa so se jim pridružili še najmlajši. Himalajce, kot so se poimenovali na razredni 
stopnji, vodita mentorja Marko Kern in Dunja Jezeršek; njihov letošnji najvišji vzpon je 
bil na Dovško Babo (1891 m), načrtujejo pa še pohode na Roblek, Debelo peč, 
Okrešelj, Stol, zimski vzpon na Blegoš, sankanje z Doma pod Storžičem in pa 
tridnevni planinski tabor na Dolgih njivah skupaj z razredno stopnjo.  
Učenci od 1. do 5. razreda planinarijo z mentoricami Natašo Koblar, Simono Bizjak in 
Petro Jenko; letos so se povzpeli na Vršič, čakajo pa jih še Ratitovec, Češka koča, 
zimski pohod z baklami v Tamar in še marsikaj.  
Mentorji planinskega krožka sodelujejo s Planinskim društvom Iskra Kranj, ki občasno 
zagotovi planinskega vodnika za spremstvo učencev na zahtevnejših vzponih, 
pomaga pa tudi pri izobraževanju mentorjev in otrok. Pomembno je namreč, da otroci 
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spoznajo pravila gorniškega obnašanja, ustrezno opremo, osnove prve pomoči, 
orientacijo in podobno. 
 

 
 

Na krajše izlete se planinci včasih odpravijo kar ob petkih po pouku, sicer pa so temu 
namenjene sobote ali nedelje. 

 

 

Nekaj učencev naše šole se je odzvalo prav 
posebnemu povabilu, ki smo ga prejeli na 
druženje z mladoletniki brez spremstva, ki so 
trenutno nastanjeni v Dijaškem domu v Postojni. 
Dopoldan smo se podali polni vprašanj in 
negotovosti na pot. Zanimalo nas je ali znajo 
mladoletniki, ki nas bodo sprejeli, že kaj 
slovenskega jezika, znajo dobro angleško, se 
bomo mi znali pogovarjati v angleščini, o čem bo 
tekel pogovor,…  
Pričakala nas je skupina fantov, po videzu sodeč 
srednješolcev, ki so nas z zanimanjem in sprva z 
zadržanostjo sprejeli v svoj dom. Že takoj kmalu 
se je izkazalo, da bo dan prav prijeten in zanimiv, 
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saj so nam tamkajšnje strokovne delavke pripravile pester in zabaven dan. Po prvih 
spoznavnih igrah, smo se vsi počutili že veliko bolj sproščeno in se kaj hitro in brez 
zadržkov spoprijateljili. Imeli smo priložnost spoznati vrstnike iz Afganistana, Libije, 
Zahodne Sahare, Eritreje, Sirije in Sierre Leone. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pozitivno smo bili presenečeni, kako dobro slovensko znajo nekateri fantje, drugi spet 
odlično angleško, tako da komunikacija ni predstavljala nobenih ovir. Kaj hitro smo 
vsi spoznali, da nas vse povezujeta glasba in šport ter podobne želje za našo skupno 
prihodnost. Ob koncu našega druženja smo imeli še skupno kosilo, si izmenjali 
darilca ter izrazili željo, da se kmalu ponovno srečamo, naslednjič kar pri nas v 
Kranju.  

Tanja Müller 

KKrraajjaannoomm  ZZllaatteeggaa  ppoolljjaa  žžeelliimmoo  mmiirrnnee  pprraazznniikkee  tteerr  ssrreeččee  iinn  zzddrraavvjjaa  vv  lleettuu  22002200
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REPUBLIKA SLOVENIJA 

VARSTVENO DELOVNI CENTER KRANJ 
KIDRIČEVA CESTA 51, 4000 KRANJ 

 

Varstveno delovni center Kranj je javni zavod, ki izvaja socialno varstvene storitve, 
ena od njih je storitev vodenja, varstva in zaposlitve pod posebnimi pogoji. 
Uporabniki, odrasle osebe z motnjami v duševnem razvoju, ki so lahko dodatno 
gibalno in / ali  senzorne ovirane, se v segmentu zaposlitve pod posebnimi pogoji, v 
skladu s svojimi zmožnostmi, aktivno vključujejo v družbeno življenje in delovno 
okolje, skozi delovni prispevek pa potrjujejo kot koristni, enakopravni člani družbe. 
 

Trg od nas zahteva, da smo inovativni, kar za VDC Kranj pomeni stalno izdelavo 
novih izdelkov lastnega programa, izdelkov iz gline. V letošnjem letu smo želeli 
ustvariti izdelek, ki bi omogočil optimalno vključenost uporabnikov v proces njegove 
izdelave. Pot ustvarjanja novega izdelka se je začela z idejo, ki smo jo skupaj razvili in 
nadgradili tako, da je končen produkt estetski, kakovosten in ima simbolno vrednost. 
Pred samo izdelavo novega izdelka je bilo potrebno celostno načrtovanje, razdelitev 
delovnega procesa v podprocese s poudarkom na prilagoditvi uporabniku.  
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Nastala je edinstvena kolekcija »»TTvvoojj  kknnooff««,,  na kateri bo zavod gradil svojo zgodbo in 
jo implementiral v svojo celostno podobo. 
 

Ta, na videz  majhen  in enostaven unikaten izdelek iz gline,  pa  zahteva  veliko mero  
truda, natančnosti in pozornosti odraslih oseb s posebnimi potrebami – naših 
uporabnikov. Glavna značilnost gumbkov je različnost, kar vsakemu izdelku daje 
pečat edinstvenosti. Oblikovanje gumbkov je resno delo in hkrati igra oblik, barv in 
tekstur, ki nas privede do lepega, okrasnega gumba, s simbolno vrednostjo. Vsak je  
opremljen tudi s prijetnim verzom, mislijo ali rekom, zato je še bolj vabljiv. 
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Uporabnikom zaposleni pri preseganju 
lastnih meja in omejitev nudijo podporo in 
pomoč s ciljem, da vsak posameznik 
skozi proces dela prepozna in zaupa v 
svoje sposobnosti, s čimer se osebno 
potrjuje ter krepi občutek moči, 
pripadnosti in koristnosti. 
 
 
LLeeppoo  vvaabblljjeennii  vv  eennoo  iizzmmeedd  nnaaššiihh  eennoott  
((eennoottaa  KKrraannjj,,  ŠŠkkooffjjaa  LLookkaa,,  ŠŠeennččuurr  iinn  
TTrržžiičč))..  NNaa  llaassttnnee  ooččii  ssee  bboossttee  llaahhkkoo  
pprreepprriiččaallii,,  ddaa  iimmaajjoo  nnaaššii  iizzddeellkkii  ssvvoojjoo  
iiddeennttiitteettoo,,  kkaarraakktteerr  iinn  pprreeppoozznnaavvnnoosstt,,  
ssaajj  ssoo  ooddrraazz  ddeellaa  nnaaššiihh  uuppoorraabbnniikkoovv  
oobb  ppooddppoorrii  zzaappoosslleenniihh  VVDDCC  KKrraannjj..    
NNee  ssaammoo  gguummbb  ssrreeččee  „„TTvvoojj  kknnooff““,,  
ttuuddii  oossttaallii  iizzddeellkkii  nnaaššeeggaa  llaassttnneeggaa  
pprrooggrraammaa,,  ssoo  ppoosseebbnnoo  ddaarriilloo  ss  
kkaatteerriimm  llaahhkkoo  oossrreeččiittee  sseebbee  iinn  ddrruuggee.. 
  

 
 

Kolektiv zaposlenih in uporabnikov VDC Kranj 
  

 
ppoollkkrroožžnnaa  sstteekklleennaa  kkaabbiinnaa
                                      119933€€

WWCC  kkoottlliiččkkii
        oodd  1177€€

aarrmmaattuurree  --  ppiippee
            oodd  3333€€

VSE ZA VODOVOD, ZUNANJO KANALIZACIJO IN OGREVANJE, TUDI MONTAŽO

CCEESSTTAA  SSTTAANNEETTAA  ŽŽAAGGAARRJJAA  3322
44000000  KKRRAANNJJ  SSLLOOVVEENNIIJJAA

MMOOBBII::  004411  664444--998844
TTEELL::  0044  2233--5533--880000
FFAAXX::  0044  2233--5533--880011
EEMMAAIILL::  aaqquuaahhiitt@@ssiiooll..nneett
                            wwwwww..aaqquuaahhiitt..ssii
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Začetek letošnjega šolskega leta je na OŠ Helene Puhar Kranj med drugim 
zaznamovala humanitarna prireditev, ki smo jo pripravili z Gold Wing klubom 
Primorska in v sodelovanju z Gold Wing Zvezo Slovenije. Legendarne potovalne  
motorje Gold Wing izdeluje Honda. V Sloveniji je 6 klubov, v katere se lahko včlanijo 
vsi lastniki Gold Wing motorjev. Gold Wing zveza Slovenije organizira številne 
dogodke, med pomembnejšimi pa je tradicionalna humanitarna akcija Gold Wing + 
21, namenjena otrokom z Downovim sindromom in ljudem s posebnimi potrebami. 
 

Za humanitarno prireditev, ki se je odvijala na parkirišču OŠ Helene Puhar Kranj in na 
igrišču za šolo smo skupaj pripravili pester program. Na prireditev smo poleg naših 
učencev povabili tudi Društvo Downov sindrom Slovenije, Zvezo Sožitje Slovenije in 
Zvezo Sonček. 
 

Prireditev smo organizirali v soboto, 14. septembra 2019.  Na začetku so policisti PU 
Kranj predstavili »Varstvo v prometu«. Po njihovi predstavitvi pa so člani Gold Wing 
klubov obiskovalce z motorji odpeljali na krajšo vožnjo po bližnji okolici šole. Nasmehi 
na obrazih udeležencev prireditve so bili nagrada za vse, ki so pomagali pripraviti 
dogodek.  

Janez Cuderman  
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V zadnjih dveh tednih je PPoolliicciijjaa na območju policijskih uprav LLjjuubblljjaannaa  iinn  
KKrraannjj obravnavala več spletnih goljufij tipa Nigerijska in Loterijska prevara. Prepričani 
smo, da ste že kdaj bili žrtev poskusa nigerijske ali loterijske prevare. Če ste, upamo, 
da ste ukrepali pravilno in takšno e-pošto izbrisali. 
 

NNiiggeerriijjsskkaa  pprreevvaarraa  
Nigerijska prevara je poteka največkrat po naslednjih korakih: Pošiljatelj se v svojem 
sporočilu lažno predstavlja kot premožnež. Za tem opiše svojo težavo in vljudno prosi 
za pomoč. Če se prejemnik odzove na sporočilo in pošiljatelju ponudi pomoč, dobi 
razlago, da je potrebno vnaprej plačati določene stroške (na primer odprtje 
bančnega računa za prenos denarja iz svoje države v tujino), a te naj bi bili 
zanemarljivi v primerjavi s ponujeno nagrado. Po prejetem nakazilu napadalec lahko 
prekine komunikacijo z žrtvijo ali pa pošlje novo sporočilo z izgovorom o zapletu (na 
primer plačilo davka, stroškov vodenja računa itd.) in novim zneskom, ki ga je 
potrebno nakazati. Če je napadalec vztrajen, lahko pošlje še vrsto sporočil, vse 
dokler žrtev ne opazi, da gre za prevaro.
 

LLootteerriijjsskkaa  pprreevvaarraa  
Zelo pogosta je tudi loterijska prevara. Ljudje radi izzivamo srečo, saj nam naj bi 
majhen vložek prinesel zelo velik zaslužek. Zato tudi ne preseneča, da so se 
prevaranti spomnili takšne vrste prevare. V sporočilu lahko beremo, da je bil naš 
elektronski naslov izžreban v neki nagradni igri in smo zadeli lepo vsoto denarja. Cilj 
je najprej pridobiti osebne podatke žrtve. Ko se komunikacija vzpostavi, smo v 
naslednjem sporočilu obveščeni, da je agencija (običajno gre za kakšna znana 
imena) za nas odprla bančni račun, kjer bomo prejeli svojo nagrado. Ker ljudje bolj 
verjamemo, če nekaj vidimo, nam poleg razlage pošljejo še lažno dokazilo o odprtem 
računu. Sledi razlaga, da je potrebno plačati stroške odprtja računa, kar moramo 
poravnati pred prejemom nagrade. Nakazilo denarja je vedno izvedeno tako, da 
sledenje transakcijam ni možno – dober primer je Western Union, ki je med goljufi 
izjemno priljubljen. V vsakem nadaljnjem sporočilu smo pozvani k plačilu drugih 
dodatnih stroškov. Tudi če prevaro opazimo in prijavimo, izgubljenega denarja ne 
bomo dobili, saj so napadalci v državah, kjer na uspešen kazenski pregon ne 
moremo računati.  
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KKaakkoo  pprreeppoozznnaammoo  pprreevvaarree??  
Nigerijske in loterijske prevare vzbudijo željo po hitrem in lahkem zaslužku. Prevaro 
lahko hitro odkrijemo, če preverimo naslednje:  
Obljubljena denarna nagrada: Pošiljatelj, ki nas niti ne pozna, nam verjetno ne bi kar 
tako ponujal visoke nagrade?! Tudi v nagradni igri nagrade ne bomo zadeli, če v njej 
sploh nismo sodelovali. To je najočitnejši znak, da gre za prevaro. 
Transakcijam ne moremo slediti: V e-sporočilu vedno piše, kako naj se izvede 
nakazilo. Lahko se pozanimamo, kako sistem deluje in ali omogoča sledenje 
transakcijam. Če sledenje ni možno (lep primer sta MoneyGram in Western Union), 
potem je to le še »pika na i«, da gre za prevaro. 
Sporočilo ima več prejemnikov: Tudi če bi v nagradi res sodelovali in bi bili res samo 
mi izžrebani, potem obvestilo ne bi bilo poslano še 100 drugim prejemnikom. Čim 
opazimo, da ima sporočilo več prejemnikov, tu nekaj smrdi! 
Prevod s spletnim prevajalnikom: Zaenkrat spletni prevajalniki nekaterih jezikov še ne 
prevajajo najboljše. V slovenščini se to kaže z nepravilno izbiro besed, napačno rabo 
besednih zvez in sklonov, nekatere besede so celo neprevedene itd. 
Brezplačni e-poštni predal: Sporočilo je pogosto poslano iz e-poštnega predala, ki ga 
lahko vsakdo brezplačno odpre. Mar ni logično, da bi agencija za obveščanje 
izžrebanca nagradne igre uporabila lastno domeno? 
 

Tako nigerijske kot loterijske prevare se pojavljajo v številnih različicah, a bistvo 
vedno ostaja isto. Najbolj se lahko zaščitimo sami, in sicer tako, da smo ozaveščeni 
o nevarnostih in znamo v sporočilu prepoznati prevaro. V tovrstnih primerih 
kriminalistična preiskava poteka v smeri preiskovanja sumov storitve kaznivega 
dejanja goljufije in zlorabe osebnih podatkov. 
 

Damjan Nartnik 
vodja policijskega okoliša PP Kranj 

 
 
 
 
                                                               
 

Ob iztekajočem letu in pričakovanju novega je čas, ko drug drugemu zaželimo dobrih reči, 
vsem Vam pa zaželimo srečno novo leto, osebne sreče, zdravja in lepih prazničnih dni. 

 
AMD Kranj 

AA  VV  TT  OO    MM  OO  TT  OO    DD  RR  UU  ŠŠ  TT  VV  OO    KK  RR  AA  NN  JJ  
44000000  KKRRAANNJJ,,  KKOORROOŠŠKKAA  CC..  5533//DD  

tteell::  0044//  2233  8800  224400,,      wwwwww..aammdd--kkrraannjj..ssii  
ee--mmaaiill::      aammdd..kkrraannjj@@ssiiooll..nneett 
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Leta 1952 je bilo  uvedeno družbeno upravljanje tudi v zdravstvu. Iz zasebnega je šlo 
vse v javno zdravje. Ustanovljen je bil Okrajni zdravstveni dom Kranj za okraj Kranj -
za območje Tržiča in Škofje Loke. Pred tem je bil zdravstveni dom na Stari cesti. 
1. septembra 1959 je bil zgrajen Zdravstveni dom pod vodstvom gradbenika 
gospoda Slavca. Na tem mestu je bil v zgornjih dveh nadstropjih oddelek za 
otorinolaringologijo in tudi interni oddelek. Obsegal je pet splošnih ambulant in šolski 
ter otroški dispanzer. Poleg tega so bile okulistična in  ortopedska ambulanta, ATD 
dipanzer ter dispanzer za žene. Za takratno obdobje moderen laboratorij in 
fizioterapija. Seveda je bila tudi že organizirana dežurna ambulanta. Kasneje je 
ustanovljen še mentalno higienski dispanzer. Zdravstveni dom je imel tudi svojo  
kuhinjo in pralnico. 
Leta 1973 je bil dozidan prizidek k zdravstvenemu domu na severni strani z otroškim , 
šolskim dispanzerjem in medicino dela. Takrat se je uredila in prenovila tudi zelo 
napredno in moderno opremljena dežurna ambuanta za tisti čas. 
Direktorji pa so bili Cof, Zavrnik, Pirec, Petrič, Paternoster, Štular od 2006 pa Žura. 
Leta 2006 je bil zgrajen drug prizidek, kamor se je preselila dežurna ambulanta in je 
prirejena sodobnim standardom.  
Sistematično smo se lotili obnove stare zgradbe in jo tako sanirali toplotno in 
energetsko ter prilagodili prostore modernim standardom. 
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Z lokalno skupnostjo in vsemi občinami smo in še vedno zelo dobro sodelujemo. 
 

 
 

OOttvvoorriitteevv  zzddrraavvssttvveenneeggaa  ddoommaa  KKrraannjj  11..  aavvgguussttaa  11995599  --  (Ignaščenko)  
 

 
 

VVhhoodd  vv  uurrggeennttnnoo  aammbbuullaannttoo  ookkrroogg  lleettaa  11996633  --  (Ignaščenko) 
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PPoogglleedd  nnoovvoo  zzggrraajjeenneeggaa  ZZDD  zz  VV  ssttrraannii  ookkrroogg  lleettaa  11995599  --  (Mrčan)  
 
Današnji zdravstveni dom obsega: 
 

NNUUJJNNAA  MMEEDDIICCIINNSSKKAA  PPOOMMOOČČ::  
  

V letu 2018 pa smo opravili 1.346 nujnih intervencij, v ANMP pa je bilo pregledanih 
31.019 pacientov, ter opravljenih 1.774 hišnih obiskov ter 347 mrliških ogledov. Na 
reševalni postaji je bilo zaposlenih devetindvajset reševalcev, od tega šestnajst 
zdravstvenih tehnikov in trinajst dipl. zn. Skupaj je bilo v letu 2018 prepeljanih 11.135 
bolnikov in prevoženih 426.835 km.  
V zadnjih desetih letih narašča tako šštteevviilloo  oobbrraavvnnaavv  vv  AANNMMPP  ((zzaa  1133%%))  kkoott  ttuuddii  šštteevviilloo  
nnuujjnniihh  iinntteerrvveenncciijj  ((zzaa  1166%%))  iinn  nneeooddlloožžlljjiivviihh  hhiiššnniihh  oobbiisskkoovv  ((zzaa  111100%%))..  ŠŠtteevviilloo  pprreeppeelljjaanniihh  
ppaacciieennttoovv  jjee  nnaarraasslloo  zzaa  4400%%,,  šštteevviilloo  pprreevvoožžeenniihh  kkiilloommeettrroovv  ppaa  zzaa  2233%%..   
V ANMP sta prisotna dva zdravnika, en urgentni in en dežurni. Med vikendi in prazniki 
dela v prostorih ANMP čez dan tudi pediater. 
24 ur na dan je prisotna medicinska sestra in dodatna za razporejanje prevozov v 
dopoldanskem času. 24 ur na dan so v službi tudi štirje reševalci, preko dneva pa še 
dva reševalca za ekipo NRV in dva voznika sanitetnih vozil. 
Poleg tega imamo moderen računalniški sistem za vnašanje intervencij, za katerega 
smo kot soustvarjalec dobili tudi zlato priznanje za inovativnost na Gospodarski 
zbornici. Vse intervencije sproti vnašamo v tablice in smo s tem eni izmed najbolj 
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naprednih na tem področju. Oprema je vrhunska in nudi vso potrebno oskrbo za 
oskrbovance na terenu.  
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ZZOOBBOOZZDDRRAAVVSSTTVVEENNAA  DDEEJJAAVVNNOOSSTT  NNAA  PPRRIIMMAARRNNII  RRAAVVNNII::  
  

Zobozdravstvena dejavnost na primarnem nivoju zajema zobozdravstveno oskrbo 
otrok in mladostnikov ter zobozdravstveno varstvo odraslih. Zobozdravstvena 
dejavnost se izvaja tako na Zobni polikliniki Kranj, kot tudi v zunanjih dislociranih 
ambulantah za odrasle in v osnovnih šolah.  

 
Ker želimo uporabnikom nuditi res celostno oskrbo imamo še naslednje 
specialistične zobozdravstvene dejavnosti: pedontologija, čeljustna ortopedija in 
zobne bolezni in endodontija. Specialistične dejavnosti se izvajajo na Zobni Polikliniki 
Kranj, vsaka obsega  po en program. 
 

V ZD Kranj je od leta 2012 dalje organizirana tudi dežurna zobozdravstvena 
ambulanta, ki je deluje ob sobotah, nedeljah in praznikih med 8. in 13. uro v dežurni 
ambulanti v Zobni Polikliniki Kranj. Vanjo so vključeni vsi zobozdravniki, zaposleni v 
OZG in vsi zobozdravniki - koncesionarji v gorenjski regiji. 

  
DDRRUUŽŽIINNSSKKAA  MMEEDDIICCIINNAA::  
  

V osnovi služba družinske medicine zdravstvenega doma (ZD) Kranja pokriva 
področje površine 453,2 km2 in kar 81.718 prebivalcev. Kranj je upravno, 
gospodarsko in kulturno središče regije, zato je več priseljevanja na račun tega. Pod 
okrilje ZD Kranj sodi še področje občin Naklo, Šenčur, Preddvor, Cerklje in Jezersko. 
Družinska medicina deluje v obliki ambulant, v sami zgradbi ZD, kakor tudi po 
periferiji, v prej naštetih občinah in še nekaterih dislociranih enotah v sami občini 
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Kranj. Nekaj zdravnikov ne izvaja samo ozkega dela zdravnikov družinske medicine, 
pač pa tudi program nekaterih drugih dejavnosti, kot so denimo ambulanta nujne 
medicinske pomoči, ambulanta za zdravljenje odvisnosti od drog in ambulanta za 
antikoagulantno terapijo. Pokriva tudi dejavnost splošne medicine v domovih 
starejših občanov (DSO) Kranj, Naklo, Preddvor in Cerklje. Skrbeli smo za stalen 
strokovni razvoj in v ZD organizirali številna strokovna izobraževanja, za katera nam 
je Zdravniška zbornica priznala licenčne točke. Organizirana so bila interna 
izobraževanja, npr. tečaje reanimacije in tečaji s področja komunikacije. Zdravnikom 
se je vselej priznala in ni ovirala udeležba na različnih oblikah zunanjih izobraževanj, 
še posebej, če je bilo to s področja obravnave stanj v družinski medicini. Naši 
zdravniki se redno aktivno udeležujejo predavanj kot predavatelji, moderatorji ali 
voditelji na delavnicah.  
V obdobju deset let je predstavljala velik izziv uvedba referenčnih ambulant kot 
ukvarjanje s preventivo, predvsem v smislu zgodnjih odkrivanj kroničnih bolnikov in 
preprečevanja posledic kroničnih bolezni. Eni izmed prvih smo aktivno pristopili k 
projektu in na ta način zelo kmalu povečali ekipo družinske medicine z referenčno 
sestro.  
Ambulante v ZD so moderno urejene, vsak zdravnik ima svojo ambulanto. Skoraj vse 
ambulante imajo priznano referenčno ambulanto. Oprema prostorov je 
standardizirana, veliko pozornosti je namenjeno izboljšavi informacijske podpore, 
skrbimo za implementacijo različnih programov, da bi se delo uporabnikom čim bolj 
olajšalo (e-oblika naročanja laboratorija, rentgena itd). 
Zdravniki družinske medicine zelo dobro sodelujejo z drugimi službami in 
zdravstvenimi ustanovami. 
Trudijo se bolnikom nuditi čim boljšo kakovostnejšo obravnavo, kljub temu da so eni 
izmed najbolj obremenjenih področij. 
Aktivno in z vso resnostjo pristopamo k reševanju pomanjkanja zdravnikov. Smo eni 
izmed zdravstvenih ustanov, ki imajo veliko število mladih specialistov. 

 
RREENNTTGGEENN::  
Vse rtg aparature so zamenjane in digitalizirane ter prirejene za potrebe bolnikov v 
današnjem obdobju. 
Že leta 2010 smo eni prvih digitalizirali rtg sistem in kupili nov moderen rtg aparat. V 
letošnjem letu smo združili rtg oddelek z zobnim rentgenom, kar je racionalnejše in 
bolje za delovanje  takšne enote. 
Dostopnost rtg slikanja je preko celega dneva. 
Zaradi pomanjkanja zdravnikov nimamo še celostne ponudbe, se pa trudimo in 
rešujemo problem. 
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DDIISSPPAANNZZEERR  ZZAA  MMEENNTTAALLNNOO  ZZDDRRAAVVJJEE  
 

DMZ v Zdravstvenem domu Kranj se že 50 let vključuje v neposredno delo z ljudmi. V 
njem zaposleni klinični psihologi, logopedi, specialni pedagogi, otroški psihiatri, 
medicinske sestre ne opravljamo samo svojega klasičnega  ambulantnega dela ob 
pacientu, temveč skušamo delovati širše in povezovalno. Na nas se obračajo starši, 
otroci in mladostniki, šolske svetovalne službe, pediatri, centri za socialno delo, da 
skupaj z njimi premagujemo nastale krize in zdravstvene težave. Ko so težave 
izrazitejše pa se zdi, da tudi pot do kliničnih psihologov in pedopsihiatrov ni prestrma, 
pretežka.   
  

Pri načrtovanju še boljše obravnave tako v razvojnem obdobju kot pri odraslih na 
Gorenjskem načrtujemo Centre za duševno zdravje, kar naj bi še intenzivneje 
pomagalo k ustreznemu in trdnejšemu duševnemu zdravju na Gorenjskem. Na tak 
način bomo lažje delovali preventivno in še bolj preprečevali kot zdravili. Trudimo se 
za kvalitetno mrežo pomoči posamezniku in družinam. Že zdaj postavljamo 
kompleksno komunikacijo z različnimi strokovnimi službami in prispevamo svoj 
strokovni delež.   
  

Spremljamo strokovne smernice in sodobna znanja sproti uporabljamo pri svojemu 
delu. V zadnjih desetletjih smo postali tudi učna baza za pripravnike in specializante 
različnih strok z našega delovnega področja. Radi rečemo, da ne le učimo 
komunikacijo, temveč da se za kvalitetno komunikacijo med seboj tudi sami 
potrudimo.   
  

Zavedamo se, da je stiska nekaj vsakdanjega v današnjem času in da se kaj rado 
zgodi, da zaidemo v situacijo, ko bi iskali pomoč in potrebovali strokovno znanje in 
hkrati pravo človeško razumevanje. Menimo, da smo dmz-jevci nenadomestljivi del 
celostne strokovne oskrbe v primarni zdravstveni mreži.  

  
LLAABBOORRAATTOORRIIJJ: 
 

V Diagnostičnem laboratoriju ZD Kranj je osemnajst zaposlenih, od tega tri 
administratorke, deset tehnikov laboratorijske medicine, trije inženirji laboratorijske 
biomedicine, en magister laboratorijske biomedicine in en specialist medicinske 
biokemije.  
Marca 2018 smo v rutinsko delo uvedli nov analitski sistem za biokemijo in 
imunokemijo. Z novim načinom dela smo optimizirali delovni proces. Naša vizija je 
bila opraviti vse biokemične in imunokemične preiskave iz ene primerne plazemske 
epruvete, kar nam nov analitski sitem omogoča. Pri svojem delu laboratorij sledi 
vsem strokovnim zahtevam za obvladovanje kontrole kakovosti predanalitične, 
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analitične in po analitične faze dela. Uvajamo nove sisteme in kriterije za vrednotenje 
analitične izvedbe preiskav in na osnovi le-teh uvajamo izboljšave. 
Trenutno v celem OZG-ju delamo na projektu poenotenja šifranta laboratorijskih 
preiskav, kar je izhodišče za enotno laboratorijsko napotnico OZG. V letošnjem letu 
nadaljujemo delo na že pričetih projektih in jih želimo izpeljati do konca. Planiramo 
nakup še enega hematološkega analizatorja, saj je naš osnovni hematološki 
analizator že iztrošen – dela od l. 2012. Hkrati s tem bi želeli prenoviti čakalnico tako, 
da ne bi skupaj v istem prostoru čakali bolni in zdravi (preventivni pregledi).  

 
PPAATTRROONNAAŽŽNNAA  SSLLUUŽŽBBAA::  
 

V patronažni službi izvajamo kurativno dejavnost (po naročilu pacientovega 
osebnega zdravnika), ki pa je v zadnjih letih zelo v porastu zaradi številnih dejavnikov, 
kot je staranje prebivalstva, težnja po hitrem odpuščanju iz bolnišnic in slabih 
socialno – ekonomskih razmer. Primarno poslanstvo patronažnih medicinskih sester 
je preventivna dejavnost, ki pa je žal ne moremo izvajati v taki meri, kot bi želele, 
zaradi zgoraj omenjenih dejavnikov. 
V letu 2018 smo pričeli s projektom: »Nadgradnja in razvoj preventivnih programov ter 
njihovo izvajanje v primarnem zdravstvenem varstvu in lokalnih skupnostih«, ki je 
financiran iz Evropskega socialnega sklada. Vsaka patronažna sestra ima svoj 
službeni avtomobil. Imamo zadostno število modernih in kakovostnih aparatov, 
pripomočkov, ki jih uporabljamo  pri vsakodnevnem delu ter sodobne medicinske 
obloge in materiale v skladu z smernicami stroke.  
V zadnjih desetih letih je bilo na področju patronažne zdravstvene nege uvedenih 
nekaj novosti, ki jih je prinesel nov, sodoben pristop zdravljenja na terciarnem nivoju. 
Vse patronažne medicinske sestre imamo možnost dodatnega strokovnega 
izobraževanja.  

 
CCEENNTTEERR  ZZAA  KKRREEPPIITTEEVV  ZZDDRRAAVVJJAA::  
 

Center za krepitev zdravja združuje preventivne obravnave otrok, mladostnikov in 
odraslih, in sicer s področja ohranjanja in krepitve telesnega, duševnega in tudi 
socialnega zdravja. Različni profili strokovnjakov - od psihologov, kineziologov, 
dietetikov, fizioterapevtov, zdravnikov, farmacevtov, pa do medicinskih sester in babic 
- izvajajo individualna svetovanja, skupinske delavnice, predavanja, vadbe, testiranja 
telesne pripravljenosti in promocijo zdravega življenjskega sloga v lokalni skupnosti. 
S svojimi aktivnostmi vstopamo v preko 60 vrtcev, v preko 40 osnovnih, srednjih in 
višjih šol, v številna društva, zavode in delovne organizacije. Posebno skrb 
namenjamo ranljivim skupinam posameznikov, zato se trudimo, da iz prostorov 
zdravstvenega doma vstopamo tudi v lokalna okolja: med ljudi, ki zaradi različnih 
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oblik prikrajšanosti do vsebin in storitev sicer dostopajo nekoliko težje. S svojim 
sloganom JJuuttrrii  DDaanneess  ppaa  rreess  zzaaččnneemm!!  ##SSkkrrbbeettiiZZaassee postajamo dobro prepoznan 
promotor zdravega življenjskega sloga med vsemi ciljnimi skupinami, želimo pa si, da 
bi s svojim znanjem in veščinami, predvsem pa s pozitivno energijo, še naprej 
predstavljali čim višjo dodano vrednost preostalim zdravstvenim obravnavam, ki so 
obiskovalcem zdravstvenega doma na voljo. 
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ŠŠOOLLSSKKII    IINN    OOTTRROOŠŠKKII    DDIISSPPAANNZZEERR::  
  

Pokriva vse osnovne in srednje šole na območju, ki ga pokriva ZD Kranj. Opravljajo 
se sistematični - preventivni pregledi, poleg tega pa skrbijo za bolne otroke od 
šolskih do konca študijskih dni. 
V otroškem dispanzerju imamo trenutno sseeddeemm  iinn  ppooll ekip, to je sedem in pol 
pediatrinj, osem diplomiranih in štiri srednje medicinske sestre ((ddeevveettnnaajjsstt  iinn  ppooll  
zzaappoosslleenniihh)). V letu 2018 so vse pediatrinje skupaj opravile 22.339 prvih in 3.309 
ponovnih kurativnih pregledov (kar pomeni 3399%%  ppoorraasstt  kkuurraattiivvnniihh  pprreegglleeddoovv glede na 
leto 2010) in 10.796 preventivnih pregledov (kar pomeni 1144,,99%%  ppoorraasstt na leto 2010). 
V preventivnem delu posvetovalnic se je povečalo število cepljenj. 
 

V letu 2013 je prišlo do oobbnnoovvee  cceelloottnneeggaa  oottrroošškkeeggaa  ddiissppaannzzeerrjjaa in s tem smo dobili 
5 pediatričnih ambulant. Okolje je tako sodobnejše in prijaznejše za uporabnika. S 
čimer smo se približali boljšim in modernejšim standardom za dobro počutje otrok in 
staršev. Vsaka ambulanta je dobila svojo čakalnico, nad čimer so bili zelo navdušeni 
starši naših pacientov. Dobili smo popolnoma novo opremo, vsaka ambulanta ima 
sedaj svoj inhalator za dajanje zdravil. Na voljo imamo tudi tekoči dušik, da lahko 
opravljamo krio terapijo in ni potrebno vseh pacientov poslati do dermatologa. 
V prihodnosti si želimo pridobiti nove prostore za dve pediatrinji, saj si sedaj 
ambulante delimo po točno določenem urniku. V vmesnem času si pomagamo s 
prostorom namenjenim za prevezovalnico, kjer imamo na voljo dva računalnika in tu 
lahko opravljamo administrativne storitve in tudi po potrebi tudi preglede otrok, 
seveda pa tu pogoji za delo niso idealni. 

 
FFIIZZIIOOTTEERRAAPPIIJJAA::  
 

Na fizioterapiji v ZD Kranj imamo skupno zaposlenih osemnajst fizioterapevtov: v 
Kranju jih je zaposlenih dvanajst in v zunanjih enotah (FTH Cerklje, FTH Preddvor in 
FTH Stražišče) po dva fizioterapevta na enoto. S tem smo storitve približali 
uporabnikom na terenu. Izvajamo fizioterapevtski program za navadne in specialne 
fizioterapevtske obravnave, ki zajemajo: področje manualne terapije zahtevnih okvar 
mišično-skeletnega sistema, obravnave limfnega edema in nevrofizioterapije. Skupno 
imamo zaposlenih sedem specialnih fizioterapevtov. Izven rednega programa imamo 
odprti dve samoplačniški ambulanti, kjer imajo pacienti možnost obravnave pri 
manualnem terapevtu in limfnem terapevtu. 
  

V oddelku smo v zadnjih desetih letih uspešno sledili razvoju naše stroke. Vse enote 
smo v celoti opremili z novo sodobno fizioterapevtsko opremo, tako da imajo pacienti 
zagotovljeno celovito FTH obravnavo. V letu 2014 smo pričeli z delom po novem FTH 
modelu, ki je zahteval celovito prenovo sistema dela in reorganizacijo celotnega 
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oddelka, ki je pri nas potekala postopoma. Naše obstoječe fizioterapevtske prostore 
smo opremili s sodobno FTH opremo in pripomočki. 
 

  
  

Oddelek velja za sodoben, uspešen in kakovosten in povsem primerljiv z zasebnimi 
fizioterapijami.  Izzivov je pa še veliko.  

 
MMEEDDIICCIINNAA  DDEELLAA:: 
 

V Dispanzerju za medicini dela, prometa in športa (DMPŠ) sta zaposlena dva 
zdravnika spec. MDPŠ in dve diplomirani medicinski sestri. Največji del pregledov 
predstavljajo zdravstveni pregledi delavcev gorenjskih podjetij. Poleg tega 
opravljamo tudi preglede voznikov vseh kategorij in voznikov, pri katerih obstaja 
dvom glede vozniške zmožnosti, bodisi zaradi prekrška ali bolezenskega stanja, ki 
lahko predstavlja oviro za varno vključitev v promet. Delamo tudi preglede športnikov, 
starejših od 12 let ter kandidatov za posest in nošenje orožja. Izdelujemo ocene 
tveganja za podjetja na podlagi ogledov delovnih mest. V zadnjih letih pa se 
intenzivno ukvarjamo tudi z biološkim monitoringom zaradi izpostavljenosti delavcev 
številnim kemikalijam na delovnih mestih. 

  
GGIINNEEKKOOLLOOGGIIJJAA::  
  

Dve ambulanti in pol, čakata še na prenovo in prilagoditev modernejšim 
standardom. Zaposlene so tri ginekologinje in tri medicinske sestre. En 
ultrazvočni aparat je modernejši, drugega pa še kupujemo. Skrbijo za ženske, od 
mladostnic pa vse do žensk v obdobju menopavze. 
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Zdravnice sodelujejo aktivno tudi na strokovnih srečanjih. Med prvimi bomo 
uvedli babiške preglede za nosečnice. 

 
OORRTTOOPPEEDDIIJJAA::  
 

Opravlja Specialistične preglede bolnikov  s težavami na lokomotornem aparatu. 
Utečeno je sodelovanje s Splošno bolnico Jesenice in usmerjanje  na operativne 
posege. 

 
OOKKUULLIISSTTIIČČNNAA  AAMMBBUULLAANNTTAA::  
 

V zdravstvenemu domu je prisotna že od vsega začetka. Trenutno delata dve 
okulistični ambulanti. Sta moderno opremljeni in omogočata kakovostno strokovno 
oskrbo. Delo opravljata dve zdravnici in tri medinske sestre. Na področju preventive 
opravljamo zaradi retinopatije presejanje za sladkorne bolnike, predvsem zaradi 
preprečevanja posledic. Opravljamo tudi redne preglede in nujno okulistično pomoč. 

 
RRAAZZVVOOJJNNAA  AAMMBBUULLAANNTTAA  ZZ  VVKKLLJJUUČČEENNIIMM  CCEENNTTRROOMM  ZZAA  ZZGGOODDNNJJOO  OOBBRRAAVVNNAAVVOO::  
  

V Razvojni ambulanti z vključenim centrom za zgodnjo obravnavo so obravnavani 
otroci z rizičnimi dejavniki, otroci z odstopi na različnih področjih razvoja oz. otroci s 
posebnimi potrebami, stari od 0 do 19 let.  
V regionalnem timu delujejo naslednji strokovnjaki: zdravnik specialist pediater, 
diplomirana medicinska sestra, srednja medicinska sestra, fizioterapevti, delovni 
terapevti, logopedi, psiholog,  specialni pedagog, socialni delavec.  
Razvojna ambulanta ZD Kranj pokriva celotno Gorenjsko in zagotavlja obravnavo 
otrok in njihovih družin na štirih lokacijah: ZD Kranj, ZD Škofja Loka, ZD Radovljica in 
ZD Jesenice.  
Z organizacijo in načinom dela zagotavljamo celostni pristop obravnave otroka in 
družine, lokalno in cenovno dostopnost ter interdisciplinarnost, s čimer sledimo 
evropskim standardom zgodnje obravnave in  Zakonu o celostni zgodnji obravnavi 
otrok s posebnimi potrebami in njihovih družin. 
Zadnji dve leti je naša Razvojna ambulanta vključena v pilotni projekt »Celostna 
zgodnja obravnava otrok s posebnimi potrebami in njihovih družin ter krepitev 
kompetenc strokovnih delavcev«, ki poteka v okviru Ministrstva za zdravje in je 
sofinanciran iz sredstev Evropskega socialnega sklada. V sklopu tega projekta se je 
pri nas oblikoval eden od prvih treh razširjenih timov v Sloveniji. Sodelovali smo pri 
pripravi kliničnih poti in protokolov sodelovanja med različnimi službami zgodnje 
obravnave ter prenašali svoje izkušnje in znanja na ostale time v Sloveniji. 
 

direktorica ZD Kranj, Lili Žura 
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Kidričeva cesta 55a 
4000 Kranj, Slovenija 

 

  

Med prvimi kongresnimi ambasadorji Republike Slovenije 
2019 tudi dekan Fakultete za organizacijske vede UM 
 

Na Ljubljanskem gradu je 14. novembra 2019 potekal osrednji dogodek Slovenskega 
ambasadorskega programa v letošnjem letu, kjer so bili podeljeni častni nazivi prvim 
Kongresnim ambasadorjem RS za leto 2019. Častni pokrovitelj dogodka je bil 
Predsednik Republike Slovenije, gospod Borut Pahor. Ugleden naziv je izmed 25 
kongresnih ambasadorjev Slovenije prejel tudi dekan FOV UM red. prof. dr. Iztok 
Podbregar. Projekt kongresnih ambasadorjev je zasnovan skladno z dobrimi 
praksami v tujini, kjer destinacije beležijo številne uspehe na račun uspešnega 
razvoja kongresnih in konferenčnih ambasadorskih programov. Nominiranci prihajajo 
iz vrst zdravnikov, znanstvenikov, profesorjev, raziskovalcev in drugih strokovnjakov z 
različnih področij, ki so pripomogli k internacionalizaciji Slovenije. Gre za program, 
katerega znatni pomen vpliva na večji uspeh Slovenije na področju 
internacionalizacije, znanosti, strokovnih ved, gospodarstva in športa. 

 
Dekan FOV UM red. prof. dr. Iztok Podbregar je naziv sprejel s ponosom v čast in 
priznanje vsem sodelavkam in sodelavcem, ki se na FOV UM trudijo za uspešno 
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pripravo in izvedbo konferenc ter s tem pomembno prispevajo k razvoju 
organizacijskih znanosti, managementa ter prepoznavnosti fakultete. 
V nadaljevanju vam pobliže predstavljamo konferenčno dejavnost FOV UM, ki s svojo 
tradicijo več kot upravičuje prejem pomembnega naziva, ki ga je prejel dekan 
fakultete. 
  

Konferenčna dejavnost na Fakulteti za organizacijske 
vede Univerze v Mariboru 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Fakulteta za organizacijske vede v sklopu svoje konferenčne dejavnosti organizira 
domače in mednarodne konference in simpozije. Tradicionalne konference, ki jih 
organizira vsako leto, so mednarodna konferenca o razvoju organizacijskih znanosti 
(v mesecu marcu v Portorožu), mednarodna blejska e-konferenca (v mesecu juniju 
na Bledu) ter VIVID konferenca o vzgoji in izobraževanju v informacijski družbi 
(oktober), ki vsako leto poteka v sklopu multikonference Informacijska družba. V letu 
2013 je fakulteta v sodelovanju z Lund University Sweden organizirala konferenco 
QMOD v Sloveniji, v letih 2015, 2017 in 2019 pa so sodelovali pri organizaciji 
mednarodnega simpozija o operacijskih raziskavah SOR. 
  

Prihodnje leto bo organizirana že 39. mednarodna znanstvena konferenca o razvoju 
organizacijskih znanosti. Na tematsko različnih plenarnih delih in organiziranih 
sekcijah se bodo predstavili različni mednarodni in domači referenti oz. predstavniki 
gospodarstva, izobraževalnih in finančnih institucij, javne uprave, turizma, vojske, 
policije, zdravstva in raziskovalnih institucij. Predstavili bodo aktualna spoznanja in 
rešitve s področij organizacije in managementa. V okviru konference, ki bo potekala 
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med 18. in 20. marcem 2020 v Portorožu, bodo prvič podelili tudi nagrado za 
najboljše kadrovske prakse v Republiki Sloveniji, s katero želijo izpostaviti tiste 
organizacije, ki so pri svojem delu predani odličnosti in učinkovitosti na kadrovskem 
področju. Več o dogodku: https://konferenca.fov.um.si/. 
 

Blejska e-konferenca, ki jo organizira Univerza v Mariboru, Fakulteta za organizacijske 
vede je v slovenskem prostoru mednaroden dogodek, ki ima najdaljšo tradicijo 
raziskovanja elektronskega poslovanja. Vsakoletna blejska konferenca privabi 
udeležence iz vsaj dvajsetih držav, predstavnike univerz, organizacij, Evropske 
komisije, vladnih inštitucij, ponudnikov informacijskih rešitev in drugih. Prihodnje leto 
bo med 28. junijem in 1. julijem 2020 bo potekala že 33. mednarodna znanstvena 
konferenca. Več o konferenci: http://bledconference.org/. 
 

V sklopu multi-konference Informacijska družba, vsako leto v oktobru, FOV UM 
sooraganizira konferenco VIVID, Vzgoja in izobraževanje v informacijski družbi. 
Konferenca je namenjena proučevanju novih načinov dela in skupnega življenja v 
vzgojno - izobraževalnem procesu, ki jih prinaša sodobna informacijska in 
komunikacijska tehnologija. Konferenco organizirajo v sodelovanju z Inštitutom Jožef 
Stefan, Ministrstvom RS za šolstvo in šport, Fakulteto za računalništvo in informatiko, 
ARNES-om, Slovenskim društvom informatika, Centrom za mobilnost in evropske 
programe izobraževanja in usposabljanja ter Centrom za poklicno izobraževanje. 
 

Že vrsto let pa FOV UM sodeluje pri so organizaciji mednarodnega Simpozija o 
operacijskih raziskavah v Sloveniji – SOR, ki je organiziran na vsake dve leti in v 
Slovenijo (Bled) privabi udeležence iz celega sveta, predstavnike univerz, vladnih 
institucij in drugih organizacij, ki se ukvarjajo z operacijskimi raziskavami na različnih 
področjih raziskovanja. Tridnevni mednarodni simpozij o operacijskih raziskavah je 
organiziran skupaj s Sekcijo za operacijske raziskave Slovenskega društva 
Informatika in Univerzo v Ljubljani, Fakulteto za strojništvo. Namen simpozija je 
popularizacija operacijskih raziskav za reševanje kompleksnih problemov ter 
spodbujanje k nadaljnjim raziskavam. 
 

Fakulteta za organizacijske vede Univerze v Mariboru s konferenčno dejavnostjo 
spodbuja pedagoško, znanstveno raziskovalno in strokovno delo, ki ga razvija že 
preko 60 let. Krajane Zlatega polja vabijo, da si ogledajo njihovo dejavnost na spletni 
strani https://fov.um.si/sl, kjer objavljajo tudi informacije o njihovih rednih dogodkih in 
aktivnostih.   
 

Ob prihajajočih praznikih vam kolektiv Fakultete za organizacijske vede UM 
želi kreativno, idej polno, zdravo in uspešno ter srečno novo leto 2020. 

 

izr. prof. dr. Polona Šprajc 
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SI SREČEN? LJUBLJEN? SPOŠTOVAN? KAKO MINEVA TI VSAKDAN?   
 
Je rekel Bog: "Ljubite se, ljubite -  

ves svet poseelite!" - Ne possiilliitte … 

"Tu je moje telo, ki se daruje za vas!" 

Dom je tam, kjer je ljubezen,  

kjer vedno radostno si sprejet,  

kjer človek brez besed čuti vse tvoje bolečine  

in sočutna pomoč nikoli ne mine,  

kjer roka tvoja - vedno najde toplo dlan,  

kjer interes tvoj - nikdar ni izdan! 

To so varna nebesa za vse, ki iskreno - zvesto ljubijo se! 

Pa čeprav imaš vsa bogastva sveta, če nisi ljubljen, 

si sirota praznega srca in nimaš nič! 

Pogled Bude pravi mi, da okrog popka se ves svet vrti! 

Človek se odloča s srcem, ritjo ali glavo 

in tako razkriva svojo pravo nam naravo… 

Več veselja je en nov srček narediti, 

kot nekoga ubiti in si krivdo na dušo naložiti! 

Na nobeni krogli: Krivičen! – Pravičen! ne piše, 

ko te najde – v grob te zabriše! 

Vojna je kaos med plenilskimi bedaki 

in obrambnimi junaki! 

Ko gledaš s srcem in vidiš z možgani, 

jasno ti je vse, kar kdaj bilo je in je še… 

Ves svet le na dvoje se ljudi deli 

na ustvarjalne, ki delajo le dobre stvari za vse ljudi 

in nomade nabiralne, ki le za svojo jih rit skrbi. 
 

     IN KAJ DELATE VI? 
 

 

   Milena Preskar 
Ul. F. Rozmana - Staneta 5, Kranj 
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SREDNJA TEHNIŠKA ŠOLA 
» ZA POKLICE PRIHODNOSTI « 

 
V prostorih Srednje tehniške šole Šolskega centra (ŠC) Kranj so v 
četrtek, 28. 11. 2019 pripravili tradicionalni Robotkov dan – 
vsakoletno srečanje mladih navdušencev za moderne tehnologije 
in tehniško stroko. 
 
Na dnevu odprtih vrat, ki so ga na SSrreeddnnjjii  tteehhnniišškkii  ššoollii poimenovali Robotkov dan, so 
mladim tehniškim nadobudnežem enajsto leto zapored predstavili zanimive tehnične 
delavnice kot so: iizzddeellaavvaa  rroobboottaa  OOttttoo,,  CCNNCC  pprrooggrraammiirraannjjee,,  iizzddeellaavvaa  pprrvveeggaa  rraaddiiaa,,  
iizzddeellaavvaa  zzaanniimmiivviihh  ssvveettlloobbnniihh  eeffeekkttoovv,,  zzaabbaavvnnaa  eelleekkttrroonniikkaa,,  pprrooggrraammiirraannjjee  
rraaččuunnaallnniišškkee  iiggrriiccee  iinn  ššee  mmnnooggee  ddrruuggee. Srečanja se je po besedah ravnatelja Srednje 
tehniške šole Aljaža Roglja letos udeležilo okrog 350 učencev gorenjskih osnovnih 
šol. 

Osnovnošolci so tudi 
letos na RRoobboottkkoovveemm  
ddnneevvuu dobili priložnost 
sodelovati na različnih 
delavnicah s področja 
mmeehhaattrroonniikkee,,  ssttrroojjnniiššttvvaa,,  
rraaččuunnaallnniiššttvvaa  iinn  
eelleekkttrrootteehhnniikkee. Vsak 
izmed udeležencev je 
lahko izbral ttrrii  rraazzlliiččnnee  
ddeellaavvnniiccee glede na to, 
kkaajj  ggaa  jjee  nnaajjbboolljj  
zzaanniimmaalloo. Tokrat so 

zanje pripravili petnajst različnih delavnic, na katerih so lahko preskusili svoje 
spretnosti in veščine. Ravnatelja Srednje tehniške šole Kranj Aljaža Roglja veseli, da 
dogodek vsako leto pritegne več osnovnošolcev, ki se zanimajo za tehnične poklice. 
»Letos smo delavnice prenovili, tako da so bile še bolj iinnoovvaattiivvnnee  iinn  aattrraakkttiivvnnee,« je 
razložil Rogelj, ki prav tako opaža, da je vse več zanimanja za tehniko tudi med 
dekleti. Ker gre za nnaajjvveeččjjii  tteehhnniiččnnii  ddooggooddeekk te vrste na Gorenjskem, pa si v 
prihodnje želi še več zainteresiranih osnovnošolcev. 
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Osnovnošolci so bili nad delavnicami navdušeni. »Včeraj smo preživeli zelo prijetno in 
poučno popoldne. Zelo smo se zabavali na vseh delavnicah,« je bil hvaležen za to 
izkušnjo eden od udeležencev, ki je obenem poudaril, da se je naučil marsikaj 
novega. Na koncu so bili vsi udeleženci nagrajeni še s torto. 
 

  
 

Vse »zzaammuuddnniikkee« pa na SSrreeddnnjjoo  tteehhnniišškkoo  ššoolloo vabijo v času informativnih dni vv  ppeetteekk,,  
1155..  ffeebbrruuaarrjjaa  22001199,,  oobb  99..  iinn  oobb  1155..  uurrii,,  tteerr  vv  ssoobboottoo,,  1166..  FFeebbrruuaarrjjaa    22001199,,  oobb  99..  uurrii,,  kkoo  
ssee  bboo  ppoonnoovvnnoo  pprreeddssttaavvlljjaalloo  tteehhnniiččnnoo  ssttrrookkoo  nnaa  zzaanniimmiivv  iinn  zzaabbaavveenn  nnaaččiinn.. 
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Strokovna tehniška gimnazija - več 
kot gimnazija za bodoče inženirke 
in inženirje 

 

Strokovna gimnazija Šolskega centra Kranj je manjša tehniška gimnazija, ki je edina 
te vrste na Gorenjskem. Smo vveečč  kkoott  ggiimmnnaazziijjaa, saj poleg kakovostnega 
gimnazijskega programa ponujamo tudi možnost poglabljanja znanja na strokovnih 
področjih elektrotehnike, računalništva in strojništva. Naša gimnazija je namenjena 
fantom in dekletom, ki imajo radi naravoslovje in jih zanimajo tehnična področja in 
moderne tehnologije. Ena izmed prednosti naše pa je tudi to, da imajo naši dijaki 
precej hitro možnost pokazati svojo inovativnost in tehniško znanje tudi v praksi. 
 

Želimo, da naši dijaki skozi iinnoovvaattiivvnnee  mmeettooddee  iinn  oobblliikkee  ddeellaa pridobivajo znanja in 
kompetence, s katerimi bodo lahko uspešno nadaljevali izobraževanje na višji ravni in 
se bodo sposobni soočati z izzivi 
sodobne družbe. Pri delu z dijaki 
spodbujamo razvijanje ppooddjjeettnnoossttii in 
samoiniciativnosti kot načina razmišljanja 
in delovanja ter ppooddjjeettnniiššttvvaa kot 
uresničevanja inovativnih idej v 
poslovnem okolju. Eden izmed takšnih 
primerov je mednarodni projekt iCAP, ki 
srednješolce z inovativnimi idejami skozi 
projektno delo vodi do praktičnih rešitev, 
pri čemer se učijo tudi podjetnosti. V 
slovenski ekipi projekta iCAP so bili dijaki Strokovne tehniške gimnazije, in sicer Aljaž 
Medič, Miha Meglič, Matija Demšar in Jošt Eržen iz 4. letnika ter Ana Triler in Maja 
Bertoncelj iz 3. letnika zasnovali t. i. »Pametno Rož'co«. Ekipa mladih inovatorjev si je 
zaradi vročine, ki se je pojavila med poletjem, zamislila avtomatsko zalivanje vrta 
oziroma zelenja, kjer so združili znanje mehanike, računalništva in elektrotehnike. 
Avtomatski zalivalni sistem predstavlja rešitev za vse, ki radi pozabijo  oz. premalo 
zalivajo  rože ali vrt. Pri tem sistem sam s pomočjo tipal v zemlji odmerja zadostno 
količino vlage oziroma potrebo po njej. Dijaki so uspešno naredili prototip in ga 
predstavili javnosti.  
Strokovna tehniška gimnazija ŠC Kranj je vključena tudi v nacionalni projekt 
Podjetnost v gimnaziji, katerega cilj je razviti kompetenco podjetnosti in 
samoiniciativnosti pri dijakih z med predmetnim povezovanjem in sodelovanjem z 
okoljem ter širšo skupnostjo. 
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.Podjetnost je lastnost ustvarjalnih, odgovornih in samozavestnih ljudi, kar vsekakor 
velja tudi za dijake Strokovne tehniške gimnazije. 
 

Dijaki so si za projekt izbrali 
področje svetlobnega 
onesnaževanja, pri čemer 
povezujejo znanje splošnih in 
strokovnih predmetov. Pri tem 
sami ugotavljajo, da je 
svetlobno onesnaževanje velik 
okoljski problem, ki ga je 
povzročil človek in da lahko 
izboljšamo razmere za bivanje 
in delo, če zmanjšamo porabo 
energije ter negativne vplive na 

okolje in zdravje človeka. V okviru projekta Podjetnost je na tehniški gimnaziji tako 
nastal izdelek ssppeeccttrroommeetteerr, saj so dijaki takoj na začetku naleteli na problem, ko so 
želeli meriti spekter vidne in UV svetlobe, pri čemer so ugotovili, da so spektrometri 
precej drage naprave. Inovativni dijak 3. letnika Kristijan Komloši je tako predlagal 
izdelavo lastnega spektrometra. Pri tem je 
zasledoval naslednje cilje, in sicer natančno 
merjenje spektra vidne, infrardeče in UV 
svetlobe, primernost za delo na terenu (oz. 
delovanje na akumulator), nizka cena (torej 
primeren za izdelavo v šolah) in uporaba 
novih tehnologij (3D tiskanje ohišja, povezava 
z mobilnim telefonom). V kratkem času je 
Kristjanu uspelo sestaviti delujoči 
spektrometer, ki ga še naprej izpopolnjuje s 
pomočjo sošolcev. 
 

Strokovna tehniška gimnazija ŠC Kranj se je v tem šolskem letu pridružila projektu 
Inženirke in inženirji bomo!, ki združuje priznane inženirke in inženirje, vrhunske 
menedžerje, predstavnike start-up podjetij in različne prodorne ter ustvarjalne 
posameznike. 
  

Osrednja aktivnost projekta so dogodki, ki se izvajajo na vodilnih slovenskih 
gimnazijah. V četrtek, 24. 10. 2019, se je prvi tak dogodek odvijal tudi na Strokovni 
tehniški gimnaziji ŠC Kranj, ki se je organizacije dogodka lotila na malce drugačen 
način, saj je na prvo mesto postavila dosežke svojih inovativnih dijakov. Na dogodku 
Inženirke in inženirji bomo! je Strokovna tehniška gimnazija ŠC Kranj kot prva 
slovenska gimnazija predstavila tudi pilotno izvedbo senčenja inženirjev v podjetjih. 
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Senčenje je oblika izkustvenega učenja, kjer dijak opazuje inženirja, je njegova senca 
in mu sledi ter ga opazuje, s čimer pridobi boljše razumevanje inženirjevega dela ter 
znanj in veščin, ki jih za svoje delo potrebuje. Zelo zanimiv del dogodka pa je bila 
okrogla miza na temo, kako izbrati karierno pot in biti pri tem uspešen, kjer so med 

drugim sodelovali tudi Jan 
Šinkovec, direktor podjetja 
Agromehanika, dobitnik gorenjske 
Gazele 2019, Matevž Fazarinc, 
vodja inženiringa v podjetju Knauf 
Insulation, Nina Zalaznik, produktni 
vodja za pametne gospodinjske 
števce v podjetju Iskraemeco in 
Rok Okorn, direktor sektorja 
podpora v PE Dostop v Iskratelu.  

 
Med nekdanjimi dijaki Strokovne tehniške gimnazije ŠC Kranj so uspešni inženirji, 
piloti, podjetniki, profesorji, ekonomisti, glasbeniki, učitelji, doktorji znanosti…  
 

DDrraaggee  ddeevveettooššoollkkee,,  ddrraaggii  ddeevveettooššoollccii,,  ppoossttaanniittee  ddeell  nnaaššee  uussppeeššnnee  zzggooddbbee  ttuuddii  vvii!!  
    

LLeeppoo  vvaabblljjeennii,,  ddaa  ssee  nnaamm  pprriiddrruužžiittee  nnaa  iinnffoorrmmaattiivvnneemm  ddnneevvuu  vv  ppeetteekk,,  1144..  ffeebbrruuaarrjjaa  iinn  vv  
ssoobboottoo,,  1155..  ffeebbrruuaarrjjaa  22002200..  
 
        

                                                          Kidričeva cesta 55, 4000 Kranj 
 tel: (04) 280 40 00 

fax: (04) 280 40 35  
www.sckr.si 

 
 

  

 

 

 

 

 

40
ZLATOPOLJČAN



 

Na Gimnaziji Franceta Prešerna se zavedamo, da je misel »Povej mi, a bom pozabil. 
Pokaži mi in se bom morda zapomnil. Dopusti, da naredim sam, pa bom znal.« 
(Konfucij) aktualna tudi v današnjem času, ko mladi preživijo večino časa v virtualnem 
svetu in imajo vedno večje težave z medvrstniško komunikacijo.  
 

Na GFP v okviru ekonomije in podjetništva organiziramo delavnice za dijake, s 
katerimi nadgrajujemo pri pouku pridobljeno znanje, obenem pa spodbujamo 
medvrstniško in tudi  medgeneracijsko komunikacijo. Dijaki že vrsto let pripravljajo 
skupaj s svojimi učitelji podjetniške in naravoslovno-tehnične delavnice za 
osnovnošolce. Tudi med jesenskimi »krompirjevimi« počitnicami vsako leto povabijo 
učence zadnje triade na že tradicionalne zabavno-poučne delavnice. Letos so jih 
povabili na 12 delavnic. Najbolj sta navdušili osnovnošolce delavnici Ustvarjanje s 3D 
tiskalnikom in »Krompirjevo« skakanje na Prešernovi gimnaziji.  
 

 
Delavnica Ustvarjanje s 3D tiskalnikom 
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V začetku letošnjega šolskega leta so dijaki s profesorji tudi prvič organizirali  ssttaarrttuupp  
vviikkeenndd  za osnovnošolce in dijake pod okriljem  SPIRIT Slovenije z naslovom »»MMllaaddiimm  
ssee  ddooggaajjaa««..  Mladi so generirali poslovne ideje, raziskati trg in razmišljati o najboljših 
rešitvah za svojo poslovno idejo. Bodoči ekonomisti in podjetniki so intenzivno 
razmišljali, kako priti do kupcev, ki bodo izdelek ali storitev kupili, in o marketingu. 
Zaradi intenzivnosti svojega dela in spodbujanja medvrstniške pristne komunikacije 
so prespali v šoli v spalnih vrečah. Naslednji dan so nadaljevali z delom, saj »modela 
Canvas« ni bilo enostavno izpolniti. Spoznali so tudi prvine učinkovitega javnega 
nastopanja, ker so morali svoj poslovni model predstaviti. 
 

 
Startup vikend »Mladim se dogaja« 

 

Na Gimnaziji Franceta Prešerna neprestano posodabljamo pouk tako na ekonomski 
gimnaziji kot gimnaziji in ga prilagajamo potrebam prihodnosti. Nekatere od ciljev, ki 
jih na ekonomski gimnaziji dosegamo pri ekonomiji in podjetništvu, v  tem šolskem 
letu v drugih in tretjih letnikih gimnazije izvajamo v okviru iinntteerrddiisscciipplliinnaarrnniihh  tteemmaattsskkiihh  
sskkllooppoovv  ((IITTSS)),, ki temeljijo na medpredmetnem povezovanju, s katerimi razvijamo 
kompetence, ki so v sodobni družbi nepogrešljive. Pouk pa bogati in nadgrajuje tudi 
nnaarraavvnnii  ggoovvoorreecc  SStteevvee  HHaarrttlleeyy  iizz  AAvvssttrraalliijjee.. 
 

Da se na ekonomski gimnaziji GFP pri strokovnih predmetih dobro dela, dokazujejo 
zlata priznanja iz ekonomije, ki jih dijaki prejmejo vsako šolsko leto. Na zadnjem 
državnem tekmovanju iz znanja ekonomije je DDaavviidd  ČČaaddeežž osvojil prvo mesto, MMaatteejj  
RReemmiicc tretjega, oba sta prejela zlato priznanje. Odlično se je izkazala tudi LLaannaa  
RRaakkoovveecc s srebrnim priznanjem. Dijaki Gimnazije Franceta Prešerna so postali tudi 
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eekkiippnnii  ddrržžaavvnnii  pprrvvaakkii  iizz  zznnaannjjaa  eekkoonnoommiijjee..  David Čadež je bil na tekmovanjih izvrsten 
tudi v matematiki in logiki, obenem pa je maturo opravil z odliko in bil zzllaattii  mmaattuurraanntt..  
  

   
  

Zlata in srebrna državna priznanja iz  
znanja ekonomije 

Ekipni Državni prvaki iz znanja ekonomije  z  
mentoricama 

 

Dijaki so z zanimanjem prisluhnili tudi predavanju »»TTrrii  nnaajjppoommeemmbbnneejjššee  llaassttnnoossttii  
ppooddjjeettnniikkaa  2211..  ssttoolleettjjaa««  DDrraaggaannaa  BBaabbiiččaa,, ki je zaslužen, da v Sloveniji lahko gledamo 
Google Street View, in ki zadnja leta poslovne priložnosti išče v Londonu. 
  

Predavanja in delavnice so dodana vrednost znanju, ki ga dijaki pridobijo pri pouku. 
Prepričani smo, da bodo marsikateri nasvet in namig ekonomistov in podjetnikov, ki 
jim predajajo praktično znanje, uresničili tako v zasebnem kot poslovnem življenju. 
Najžlahtnejše na delavnicah in predavanjih je, da se mladostniki med seboj družijo in 
komunicirajo v živo, da ne preživijo svojega prostega časa na elektronskih napravah. 
 

Na Gimnaziji Franceta Prešerna se trudimo dijakom nuditi najboljše pogoje za 
izobraževanje in vzpostavljati temelje medsebojnega spoštovanja in odprtega 
dialoga. Tudi v prihodnje bomo gradili take pogoje dela, ki bodo dijakom omogočali 
razvijati njihova močna področja, hkrati pa bodo pridobili ustrezno izobrazbo.  
 

Leto 2019 se izteka. Bilo je uspešno in dinamično. Na GFP v novo leto 2020 
vstopamo z mnogimi novimi izzivi, optimizmom, predvsem za z zavezo svojim 
dijakom, da bomo v prihajajočem letu delati še boljše.  
 

ZZ  ddiijjaakkii  bbii  vvaamm  žžeelleellii  oobb  iizztteekkaajjooččeemm  ssee  lleettuu  ppooddaarriittii  ddrraaggoocceennoo  ddaarriilloo  ––  ČČAASS..  VV  lleettuu  
22002200  VVaamm  žžeelliimmoo,,  ddaa  bbii  iimmeellii  ččaass  zzaa  ssvvoojjee  oottrrookkee,,  zzaa  lljjuuddii,,  kkii  jjiihh  iimmaattee  rraaddii,,  zzaassee,,  ppaa  
ttuuddii  zzaa  uussttvvaarrjjaallnnee  iiddeejjee  iinn  uurreessnniiččeennee  cciilljjee..  
  

                                                                               Tanja Ahčin, pomočnica ravnateljice 
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Zbirka je nastajala postopno od leta 2015.  V ponedeljek, 11. novembra 2019,  je bil 
za nas GFP-jevce še prav posebno pomemben dan, saj smo imeli sklepno prireditev. 
Zbirko smo zaokrožili in imeli svečano otvoritev, ki so se je udeležili člani Likovnega 
društva Kranj, dijaki, učitelji in številni gostje. Ponosni samo, da je likovno zbirko odprl 
žžuuppaann  MMeessttnnee  oobbččiinnee  KKrraannjj,, ggoossppoodd  MMaattjjaažž  RRaakkoovveecc, zbrane pa je nagovorila tudi 
ddrržžaavvnnaa  sseekkrreettaarrkkaa  MMiinniissttrrssttvvaa  zzaa  iizzoobbrraažžeevvaannjjee,,  zznnaannoosstt  iinn  ššppoorrtt,,  ggoossppaa  MMaarrttiinnaa  VVuukk..  
  

 
Člani Likovnega društva Kranj z visokimi gosti 

 

 
Državna sekretarka Ministrstva za izobraževanje, znanost in šport, gospa Martina Vuk, župan 
Mestne občine Kranj, gospod Matjaž Rakovec in ga. ravnateljica GFP, Mirjam Bizjak 
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Likovno umetnost lahko spoznavamo na različne načine – v učilnici, iz učbenika ali s 
pomočjo sodobnih medijev. Prav tako lahko pri poučevanju likovne umetnosti 
ubiramo različne pristope, a nič od tega ne more nadomestiti živega stika z umetnino.  
Leta 2015, ko se je začelo sodelovanje z ustvarjalci kranjskega likovnega društva, 
nam je predsednik umetniškega sveta društva, magister likovnih umetnosti Klavdij 
Tutta, ponudil, da bi bila naša šola eno od prizorišč 4. mednarodnega festivala 
likovnih umetnosti Kranj – ZDSLU, razstavljena dela pa bi po koncu festivala ostala v 
naših prostorih. Velikodušno ponudbo smo sprejeli z odprtimi rokami. Odzvalo se je 
kar 20 umetnikov, ki so nam podarili svoja platna, katerih tema je bila sodobna 
pokrajina. Prvo seme je bilo posejano.  
 

Dijaki so zbirko lepo sprejeli, njihov odziv pa nam je bil spodbuda za nadaljnje 
sodelovanje. Člani Likovnega društva Kranj so nam naslednje leto, spet v okviru 
Festivala sodobne umetnosti,  podarili novih 6 platen. Kasneje se je sodelovanje 
nadaljevalo s posameznimi avtorji, ki so nam darovali zaokrožene celote svojega 
opusa. Prvi je bil Klavdij Tutta, ki je ob svoji okrogli življenjski obletnici obogatil naše 
prostore s kar 13 svojimi deli. Takrat smo že začeli razmišljati o likovni zbirki, ki bi bila 
didaktično zasnovana, in Tuttova dela opremili s kratkimi razlagami. Sodelovanje se 
je nadaljevalo z umetniki Jakom Bončo, Klementino Golija in Cvetom Zlatetom, od 
katerih je vsak likovno opremil eno od sten Gimnazije Franceta Prešerna. Ob letošnji 
donaciji smo bogatejši še za 32 novih del. 
 

 
Likovna dela 
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Naše sodelovanje z umetniki Likovnega društva Kranj pa se ni omejilo zgolj na  
donacije, ampak so se kranjski likovniki v šolski utrip Gimnazije Franceta Prešerna 
vključili tudi kot mentorji. Organizirali smo likovne delavnice za dijake, v katerih so 
spoznavali sodobno umetnost in se preizkusili v različnih tehnikah ustvarjanja – od 
kolaža, asemblaža, akrila, grafike do povezovanja likovne umetnosti z matematičnimi 
principi. Mentorji Klavdij Tutta, Jaka Bonča, Klementina Golija in Cveto Zlate so s 
svojim obsežnim znanjem, inovativnostjo in posluhom za mlade znali motivirati dijake 
za likovno ustvarjanje. Nastala so dinamična, nadvse zanimiva dela. Nekatera od teh 
si lahko ogledamo v šolskih prostorih. 
 

Dijaki so bili umetnikom hvaležni in tudi za letošnjo sklepno prireditev so pripravili 
prečudovit kulturni program, ki je navdušil številne goste. 
 
 

   
          Dijak Jernej Mišič, harfa                                           Nastopajoči dijaki 
 

Zbirka, ki bogati prostore naše šole, nima le estetske, ampak predvsem veliko 
didaktično vrednost. Omogoča neposredno vključevanje likovne umetnosti v učni 
proces. Uspelo nam jo je likovno zaokrožiti, tako da so v njej zastopani generacijsko 
in slogovno kar se da različni avtorji. Od najstarejših, ki so akademijo za likovno 
umetnost obiskovali kmalu po 2. svetovni vojni, pa do najmlajših ustvarjalcev, ki šele 
začenjajo svojo umetniško pot. Raznolikost se kaže tudi v likovnih smereh, ki segajo 
od realizma pa do abstraktne umetnosti, kakor tudi v likovnih tehnikah in pristopih. 
Zaradi pestrosti je zbirka v didaktičnem smislu izjemno uporabna, saj nudi 
neposreden vpogled v različne likovne tehnike, od  tradicionalne in digitalne grafike, 
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kolaža, asemblaža, akrila, fotografije do skulpture, skulptoslike in prostorske 
instalacije. Dijakom omogoča, da se z opazovanjem v živo seznanjajo z mnogoterimi 
možnostmi likovnega ustvarjanja. Zlasti pa nas radosti, da so dijaki zaradi zbirke, ki je 
edinstvena v slovenskem šolskem prostoru, vsakodnevno v stiku z likovno 
umetnostjo in si tako lahko uzavestijo, kako pomemben del našega okolja in življenja 
je umetnost. Z didaktično likovno zbirko skušamo vzgajati izobražene in kritične 
opazovalce, ki se bodo zavedali pomena, ki ga imata umetnost in vizualna kultura za 
naše življenje in sobivanje. 
 

Zbirka je zaokrožena. Želimo si, da bi skupno prizadevanje umetnikov in profesorjev 
Gimnazije Franceta Prešerna pripomoglo k temu, da bi mladi umetnost sprejeli za 
svojo vrednoto. 
 

        Irena Koncut Marolt, prof.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sabina Omejec 
Smledniška cesta 128 a

4000  KRANJ

GSM 041/822-017 

novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo 

novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo novo 
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Na pobudo dr. Janeka Muska že nekaj let v Sloveniji potekajo aktivnosti v okviru 
projekta "Bodi dober, bodi kul!", ki postavlja v ospredje pomen vzorništva in 
ozavešča, da smo vzorniki vsi, ne glede na to, ali si to želimo ali ne. Naša izbira pa je, 
kakšni vzorniki želimo biti. Pri tem je izredno pomembna vloga staršev doma, učiteljev 
v razredu, znanih osebnosti na različnih področjih življenja, saj vzorniki odločilno 
oblikujejo vedenjske vzorce, stališča, prepričanja in vrednote. Kot ambasadorji so se 
v projekt vključili številni znani Slovenci s področja športa, umetnosti, znanosti, 
politike, gospodarstva: Boris Cavazza, Domen Valič, Tine Urnaut, Sani Bečirović, 
Zmago Sagadin, Sara Isaković, Boštjan Gombač, Perpetuum Jazzile in še mnogi 
drugi, raper Zlatan Čordič Zlatko pa je projektu posvetil pesem z istim naslovom. 
Septembra letos je v Kongresnem centru Brdo potekala dobro obiskana konferenca 
pod pokroviteljstvom predsednika republike Boruta Pahorja, na kateri je bil projekt 
predstavljen zainteresiranim šolam in drugim vzgojno-izobraževalnim zavodom. 
Prisluhnili smo izredno zanimivim in navdušujočim nagovorom prostovoljke Ninne 
Kozorog, kreativnega direktorja Aljoša Bagole, nekdanjega košarkarskega trenerja 
Zmaga Sagadina in drugim. Poleg sporočila, da z lastnim obnašanjem posredujemo 
zgled mladim generacijam bodočih zdravnikov, učiteljev, raziskovalcev, staršev, 
sodelavcev, sosedov ipd. je bilo prisotnim posredovano tudi povabilo, da se 
vključimo v projekt in ga z različnimi aktivnostmi dopolnimo, podpremo in obogatimo. 
Kot poseben izziv je bilo angažiranje v projektu naslovljeno na ravnatelje. Tudi 
ravnatelj lahko v vlogi dobrega vzornika mlade spodbuja k samoiniciativnemu 
vključevanju v družbeno koristne projekte in jim omogoči izkušnjo, da prva vsak lahko 
prispeva k boljšemu življenju v skupnosti. Mladi naj začutijo, da imajo dobra dela 
pomemben doprinos družbi ter da se splača biti dober, ker je to največ, kar lahko kot 
posameznik prispevaš družbi in okolju. 
Pri izbiri teme izziva smo imeli ravnatelji popolnoma proste roke. Kot ravnateljica 
dijaškega in študentskega doma sem se odločila, da bomo z majhno gesto dobre 
volje polepšali dan dolgoletnim zunanjim uporabnikom naše domske kuhinje, ki 
prihajajo k nam na malico ali kosilo iz bližnjega Varstveno delovnega centra in iz 
Centra Korak. Med dijaki doma smo iskali mlade glasbenike – pevce ali 
instrumentaliste, ki bi z nekaj minutami poskočnih in veselih ritmov malo drugače 
obarvali vsakodnevni obisk naših zunanjih gostov in jim tako popestrili minute pri jedi. 
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Za sodelovanje sta se odločila Lovro in Miha, oba harmonikarja, ki sta se kljub temu, 
da prihajata iz različnih krajev in da prej še nikoli nista igrala skupaj, prav vrhunsko 
ujela že na vaji in potem enako ubrano izvedla nastop pred poslušalci. Uporabniki 
VDC so bili nad veselimi vižami več kot navdušeni: ploskali so, poplesavali, vriskali, 
tako da sta Lovro in Miha zaigrala precej več skladb, kot je bilo sprva načrtovano, in 
bila deležna številnih pohval, zahval, stiskov rok, največ pa so bili vredni široki 
nasmehi in sijoči obrazi zadovoljnih poslušalcev. 
V času kosila je bil podoben program izveden še za uporabnike Centra Korak, s 
katerimi v domu sobivamo že vrsto let. Tudi med njimi so bile Avsenikova Golica in 
druge melodije lepo sprejete in upamo, da jim bo kosilo ob glasbeni spremljavi 
ostalo v lepem spominu. 
Naše delo v projektu Bodi dober, bodi kul! se nadaljuje. Najprej bomo na spletni 
strani projekta objavili video, posnet ob omenjenem dogodku, nato bomo v domu 
izvedli delavnico, na katero bomo povabili enega od ambasadorjev projekta. In veliko 
se bomo pogovarjali o pomenu vsakega posameznika v družbi in njegovi možnosti 
delati dobro. Kot pravi dr. Musek: "Delati dobro ni zapoved, ampak radost. Ni 
mogoče, da ne bi naredili kaj dobrega v dnevu. Že trud šteje. Če se ne posreči 
povsem, je iskreni namen ravno tako dober. Vsakdo je popolnoma svoboden, da 
dela dobro. Da postane KUL." 
      Ravnateljica DŠD Kranj: Judita Nahtigal 
Vir: promocijski material Bodi dober, bodi kul!  
Več o projektu na naslovu  https://www.facebook.com/bodidoberbodikul/ 
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Kakor kurenti odganjajo zimo z dežele in kličejo pomlad, tako tudi Korakov, sedaj že 
tradicionalni bazar opominja, da se sivina in hlad novembrskih dni poslavljata in 
dajeta prostor čarobnemu času tisočerih barvnih lučk, praznovanj, objemov, topline 
in dobrih želja.  
12. Korakov bazar, ki je potekal 25. novembra v Kongresnem centru Brdo, je 
pomagal ustvariti nepozaben in edinstven večer, poln lepih misli, prijaznih nasmehov, 
toplih stiskov rok, iskrenih pogledov... Ponovno smo stkali  lep večer,  prepletale so 
se zgodbe, ob zvokih glasbe in izdelkih pa so se prepletale naše misli, misli o 
življenju, misli o prihajajočih praznikih. 

 
Dobrodelno prireditev so ob pomoči številnih prostovoljk in prostovoljcev ter 
donatorjev organizirali Društvo Klub en korak več, Center KORAK za osebe s 
pridobljeno možgansko poškodbo in Zaposlitveni center KORAK, d.o.o., socialno 
podjetje. 
Korakov Bazar je tudi tokrat namenil prostor in čas čudovitim izdelkom uporabnikov 
Centra KORAK in zaposlenih invalidov Zaposlitvenega centra KORAK ter adventnim 
venčkom in sladkim dobrotam Kluba En korak več. Svoj prostor je imela tudi 
Korakova slikarska razstava, ki je rezultat slikarskih delavnic, katere v Centru KORAK 
vodi prostovoljka Valentina Škofic, ter razstava glinenih skulptur, ki so v Centru nastali 
v okviru projekta »Moja ustvarjalnost, tvoja ustvarjalnost, naša kultura«, ki je 
sofinanciran s strani ESS in jo izvaja Zavod O, zavod škofjeloške mladine. 
Društvo Klub en korak več je s svojimi člani že polno desetletje v veliko podporo 
Centru KORAK in 1. decembra 2019 je zasluženo prejel Veliko plaketo Mestne občine 
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Kranj za razvoj programov za vsakodnevno pomoč osebam po pridobljeni možganski 
poškodbi.  
Izjemen obisk dogodka nam je ponovno v ponos in priznanje, da je pot, na katero 
smo se podali pred 17 leti, z namenom izvajanja kakovostnih programov za celostno 
in  dolgotrajno rehabilitacijo oseb po pridobljeni možganski poškodbi, tista prava pot, 
po kateri hodimo vztrajno, s trdnim korakom in jasno vizijo. 
Hvala vsem obiskovalcem, donatorjem, prostovoljcem in vsem, ki nas pri našem 
poslanstvu podpirate. Z vašo pomočjo bomo lažje razvijali programe za celostno in 
dolgotrajno rehabilitacijo po pridobljeni možganski poškodbi v Centru KORAK, Kranj. 
Hvala tudi za vašo družbeno odgovornost, saj vaš nakup izdelkov ali naročilo storitev 
v Zaposlitvenem centru KORAK omogoča delo in zaposlitev tam zaposlenih invalidov. 
 

                    Eva Ristič, Marjan Kalamar 
       Center KORAK, Kranj 
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Moji trije, hči, njen partner in njuna sedemletna Manca, ki hodi v drugi razred osnovne 
šole, so se v času letošnjih krompirjevih počitnic namenili obiskat italijanski otok 
Sicilijo, kjer je v mestu Sirakuze živel in ustvarjal znameniti starogrški učenjak 
Arhimed. Na izlet so se temeljito pripravili: kaj bodo oblekli in obuli, kako in kje bodo 
potovali po otoku, se prehranjevali in spali in katere kraje in zanimivosti si bodo na 
splošno in posebej ogledali.  
Glavni del izleta je bil namenjen obisku Sirakuz in njenega sina Arhimeda, kar je 
Manco tudi najbolj zanimalo. 

        SSpprreehhoodd  ss  ttaattiijjeemm  ppoo  SSiirraakkuuzzaahh.. 
Manci sem še pred izletom na kratko in razumljivo napisal o Arhimedu, da je že pred 
obiskom Sirakuz nekaj vedela o njem. Napisal sem preprosto, da je to lahko prebrala, 
razumela in si zapomnila. Tako je bila na srečanje z Arhimedom dobro pripravljena. V 
tem smislu tudi tu nadaljujem. Ne spreminjam stila pisanja. 

 

Arhimed je živel v starem veku. Bil je zelo učen 
starogrški znanstvenik, velik učenjak.  
Ukvarjal se je z matematiko, fiziko in astronomijo. 
Ugotovil je več zanimivosti o različnih stvareh v naravi. 
Izumil, izdelal in praktično uporabil je tudi metalne 
vojaške naprave za obrambo Sirakuz, ki so jih Rimljani 
stalno napadali. Tako je bil tudi strojni inženir. 
Umrl je pri obrambi Sirakuz. Mesto je napadla zelo 
močna rimska vojska in ga zasedla. Zelo verjetno je, 
da je Arhimeda v neposrednem boju mož na moža do 
smrti zabodel rimski vojščak. 

 
KKiipp  vvsseessttrraannsskkeeggaa  uuččeennjjaakkaa  AArrhhiimmeeddaa  vv  SSiirraakkuuzzaahh..  AArrhhiimmeedd  ssee  jjee  rrooddiill  lleettaa  228877  pprreedd  nnaaššiimm  
šštteettjjeemm  iinn  uummrrll  lleettaa  221122  pprr..  nn..  šštt..  vv  SSiirraakkuuzzaahh..  ŽŽiivveell  jjee  7755  lleett.. 
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Arhimed je imel veliko ljubezni in strasti do opazovanja narave in sprememb v njej. 
Zelo rad je opazoval tudi Sonce, Luno, planete in zvezde.  
  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
MMaannccaa  ssrreeddii  ggrršškkeeggaa  gglleeddaalliiššččaa  nnaa  SSiicciilliijjii..  

 

Po pripovedovanju zgodovinarjev naravoslovja je Arhimed ugotovil ali naredil tako 
zelo pomembne stvari in reči, da mu jih lahko zavidamo in jih občudujemo tudi 
dandanes.  
Nekaj povejmo še o eni stvari, ki jo je odkril Arhimed. Tej stvari rečemo Arhimedov 
zakon. Zakon pomeni, da neka stvar v naravi je takšna in takšna in nič drugačna. 
V morju ob obali se pogosto igramo. Včasih iz morske vode dvignemo na suho tudi 
kakšen večji kamen. Opazimo, da je kamen v vodi lažji kot zunaj vode, to je na 

AArrhhiimmeeddoovvaa  ssppiirraallaa  vv  mmiivvkkii  ––    
iizzddeellaavvaa  iinn  pprriikkaazz  zznnaammeenniittee    
kkrriivvuulljjee  sskkuuppaajj  zz  mmaammiiccoo..  
 

MMaannccaa  pprreesskkuuššaa  ddeelloovvaannjjee  AArrhhiimmeeddoovveeggaa  vviijjaakkaa..  
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suhem. Kamen v vodi izpodrine nekaj vode. V vodi je kamen toliko lažji od kamna na 
suhem, kolikor tehta od kamna izpodrinjena voda. To pojasnjuje tudi spodnja slika. 
 

 
LLeevvoo::  UUtteežž  jjee  zzuunnaajj  vvooddee  vv  lloonnccuu..  JJee  nnaa  ssuuhheemm  iinn  tteehhttaa  55  kkgg..  

DDeessnnoo::  UUtteežž  ppoottooppiimmoo  vv  vvooddoo  vv  lloonnccuu..  NNeekkaajj  vvooddee  ooddtteeččee  iizz  lloonnccaa  vv  ččaaššoo  nnaa  ddeessnnii  
ssttrraannii  lloonnccaa..  UUtteežž  jjee  iizzppooddrriinniillaa  vvooddoo  iizz  lloonnccaa..  UUtteežž  vv  vvooddii  tteehhttaa  33  kkgg..  TToo  jjee  22  kkgg  mmaannjj  kkoott  nnaa  

ssuuhheemm..  VV  ččaaššoo  jjee  ooddtteekklloo  22  kkgg  oodd  uutteežžii  iizzppooddrriinnjjeennee  vvooddee..  TTaakkoo  vveelljjaa::  
VVssaakkoo  tteelloo  ((nnpprr..  kkaammeenn)),,  ppoottoopplljjeennoo  vv  vvooddoo,,  jjee  ttoolliikkoo  llaažžjjee,,  kkoolliikkoorr  tteehhttaa  oodd  tteelleessaa  

iizzppooddrriinnjjeennaa  vvooddaa..  TToo  jjee  AArrhhiimmeeddoovv  zzaakkoonn..  NNaammeessttoo  vvooddee  jjee  llaahhkkoo  ttuuddii  ddrruuggaa  tteekkooččiinnaa,,  nnpprr..  
oolljjee,,  bbeenncciinn,,  aallkkoohhooll.. 

 

To je nekaj nametanih utrinkov z obiska pri Arhimedu v njegovem rojstnem mestu, o 
katerih mi je Manca pripovedovala. Seveda je bilo vseh zanimivosti in znamenitosti 
vzdolž krožne poti po Siciliji še dosti več. A  za zdaj naj bo teh nekaj utrinkov v spisu 
kar dovolj. 

 
DDnnee  3311..  1100..  22001199    zzvveeččeerr  ssoo  vvssii  ttrriijjee  ooppaazzoovvaallii  zzeelloo  lleepp  nneebbeessnnii  pprriizzoorr::  mmllaaddoo  lluunnoo  iinn  ttiikk  oobb  nnjjeejj  
VVeenneerroo  kkoott  VVeeččeerrnniiccoo..  KKddoo  bbii  rreekkeell,,  ssaajj  ttoo  nnii  nniičč  ppoosseebbnneeggaa..  AA  nnii  ttaakkoo..  TToo  ooppaazzoovvaannjjee  jjee  
nnaammrreečč  zzeelloo  ppoouuččnnoo..  PPoovvee,,  ddaa  jjee  VVeeččeerrnniiccaa  vveeddnnoo  llee  vv  ččaassuu  mmllaaddee  lluunnee,,  kkoo  ssee  LLuunnaa  ddeebbeellii,,  
nniikkoollii  ppaa  vv  ččaassuu  ssttaarree  lluunnee..  IInn  ffoottooggrraaffiijjaa  ttoo  ooddlliiččnnoo  ppoottrrddii..  Vse slike: Maja Prosen. 
 

Majo Prosen 
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Določitev pripadajočih zemljišč k posameznim stavbam 
  

Po uspešno izvedenem vpisu etažne lastnine in stavb v zemljiško knjigo je na področju 
upravljanja stavb še vedno nejasno lastništvo zemljišč okrog posameznih stavb. To 
področje ureja Zakon o vzpostavitvi etažne lastnine na predlog pridobitelja posameznega 
dela stavbe in o določanju pripadajočega zemljišča k stavbi (ZVEtL, Uradni list št. 
45/2008), ki je začel veljati že v letu 2008. Tako ta zakon določa postopek za vzpostavitev 
etažne lastnine s sodno odločbo na predlog pridobitelja posameznega dela stavbe ter 
ppoossttooppeekk  zzaa  ddoollooččaannjjee  pprriippaaddaajjooččeeggaa  zzeemmlljjiiššččaa,,  kkii  pprriippaaddaa  ssttaavvbbii  vv  eettaažžnnii  llaassttnniinnii.  
Predlog pripadajočega zemljišča (elaborat) predstavlja ugotovitveno podlago za 
določitev pripadajočega zemljišča v nepravdnem postopku. Postopek za določitev 
pripadajočega zemljišča obsega:   

•         Pridobitev, pregled in analiza prostorskih aktov in upravnih dovoljenj.   
•         Izdelava geodetskega načrta obstoječega stanja zemljišča s certifikatom. 
•         Izdelava predloga načrta pripadajočega zemljišča. 
•         Priprava in vložitev vloge za pričetek postopka na sodišču. 

   

To področje presega osnovno upravljanje večstanovanjskih stavb, za etažne lastnike 
celoten postopek lahko DDrruužžbbaa  DDoommppllaann, s svojimi strokovnjaki s področja urbanizma in 
geodezije, izdela na osnovi posebne ponudbe.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PODJETJE ZA STORITVE IN TRGOVINO, D.O.O.
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